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Nr 70

Kungl. Maj:ts proposition till riksdagen angående anslag jör 
budgetåret 1960/61 till universitetet i Göteborg; 
given Stockholms slott den 11 mars 1960.

Kungl. Maj:t vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag av stats
rådsprotokollet över ecklesiastikärenden för denna dag, föreslå riksdagen 
att bifalla de förslag, om vilkas avlåtande till riksdagen föredragande de
partementschefen hemställt.

GUSTAF ADOLF
Ragnar Edenman

Propositionens huvudsakliga innehåll

I propositionen framlägges förslag om erforderliga anslag å driftbudgeten 
till universitetet i Göteborg med sammanlagt 18 393 700 kronor, varav till 
avlöningar 10 369 000 kronor, till omkostnader 908 000 kronor, till materiel 
m. m. 1 275 000 kronor, till nyanskaffning av apparater m. m. 210 000 kro
nor, till bokinköp och bokbindning 270 000 kronor, till bidrag till Göteborgs 
stad för verksamheten vid medicinska fakultetens bibliotek 198 700 kronor, 
avseende stadens kostnader för löner till personal vid ifrågavarande biblio
tek under tiden den 1 juli 1959—den 30 juni 1960, samt till inredning och 
utrustning av nya lokaler 5 163 000 kronor. Jämfört med de anslag, som 
för innevarande budgetår anvisats till universitetet innebär anslagsäskan- 
dena för budgetåret 1960/61 en ökning med 3 278 100 kronor. Den auto
matiska nettohöjningen kan uppskattas till omkring 1,3 miljoner kronor 
och den icke-automatiska ökningen till i runt tal 1,9 miljoner kronor.

I enlighet med i propositionen 1960: 69 anmält avtalsförslag angående 
statens övertagande av Göteborgs stadsbibliotek, vilket från och med den 
1 januari 1960 avses inlemmat i universitetet såsom universitetsbibliotek, 
framlägges under avlöningsanslaget förslag om inrättande av ett 70-tal 
tjänster vid sistnämnda bibliotek. För universitetets verksamhet i övrigt 
förordas inrättande av, bland annat, en forskardocenttjänst, en docent
tjänst och ett universitetslektorat.
1 — Bihang till riksdagens protokoll 1960. 1 samt Nr 70
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Utdrag av protokollet över ecklesiastikärenden, hållet inför 
Hans Maj:t Konungen i statsrådet å Stockholms 
slott den 11 mars 1960.

Närvarande:
Statsministern Erlander, ministern för utrikes ärendena Undén, statsråden

Nilsson, Sträng, Andersson, Lindström, Lindholm, Kling, Skog
lund, Edenman, Netzén, Johansson, af Geijerstam.

Efter gemensam beredning med statsrådets övriga ledamöter anmäler 
chefen för ecklesiastikdepartementet, statsrådet Edenman, fråga angående 
anslag för budgetåret 1960/61 till universitetet i Göteborg samt anför där
vid följande.

I årets statsverksproposition har Kungl. Maj:t under bilagan åttonde 
huvudtiteln, punkten 81, föreslagit riksdagen att, i avbidan på särskild 
proposition i ämnet, för budgetåret 1960/61 till Göteborgs universitet: Av
löningar m.m. beräkna ett förslagsanslag av 18 160 000 kronor.

Vid min anmälan av nämnda förslagsanslag anförde jag, att universitetets 
anslagsbehov för nästa budgetår skulle komma att påverkas av en förhand- 
lingsöverenskommelse med Göteborgs stad angående Göteborgs stadsbiblio
tek. I samband med beredandet av den av mig tidigare denna dag anmälda 
frågan angående vissa avtal med Göteborgs stad berörande Göteborgs 
universitet (prop. 1960: 69), innefattande bland annat förslag till avtal 
mellan Kungl. Maj:t och kronan samt Göteborgs stad angående statens 
övertagande av Göteborgs stadsbibliotek, har även frågan om anslag till 
Göteborgs universitet för budgetåret 1960/61 färdigberetts, varför jag ånyo 
får anmäla densamma.

1. Göteborgs universitet: Avlöningar
Anslag

1958/59 ....................................................... 6 981 000
1959/60 (statsliggaren s. 549) .................. 8 562 000
1960/61 (förslag) ........................................ 10 369 000

Det större konsistoriet i Göteborg har i sina anslagsäskanden för nästa 
budgetår föreslagit en väsentlig förstärkning av universitetets personal.

Universitetskanslern tillstyrker i betydande omfattning konsistoriets för
slag.

I det följande lämnar jag en kortfattad redogörelse för kanslerns förslag 
till ändringar i universitetets personalorganisation m.m. samt redovisar

Nettoutgift
6 687 323



3

därvid först de till de olika fakulteterna hänförliga förslagen och därefter 
sådana förslag, som avser universitetet i dess helhet. Vid min redogörelse 
kommer jag att närmare beröra endast de av kanslerns förslag, som jag 
ansett mig böra helt eller delvis biträda eller eljest funnit särskild anledning 
uppehålla mig vid. Jag tillåter mig att i övrigt hänvisa till handlingarna i 
ärendet.

A. Medicinska fakulteten
Anatomi

1) assistent,
2) två förste amanuenser i stället för två tredje amanuenser,
3) vaktmästare i Ae 7,
4) ekonomibiträde i Ae 2/3.

Histologi
5) en assistent och två förste amanuenser,
6) höjning av undervisningsarvodena i medicinsk genetik (nu 1 440 kro

nor) och medicinsk statistik (nu 2 040 kronor) med vartdera 225 
kronor,

7) forskningsingenjör i Ae 19,
8) laboratorieassistent i Ae 11,
9) laboratoriebiträde i högst Ae 9,

10) ekonomibiträde i Ae 2/3,
11) djurvårdare i Ae 7 i stället för i Ag 7.

Fysiologi
12) principbeslut om inrättande av professur i fysiologi, särskilt cirkula- 

tionsfysiologi, fr. o. m. budgetåret 1961/62,
13) assistent,
14) vaktmästare i Ae 7 och samtidigt indragning av 1/3 vaktmästartjänst 

i Ag 8,
15) två ekonomibiträden i Ae 2/3,
16) djurvårdare i Ae 7 och samtidigt indragning av 1/3 djur vår dar tjänst 

i Ag 7.

Medicinsk fysik
17) assistent,
18) institutionstekniker i Ae 9,
19) ekonomibiträde i Ae 2/3.
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Medicinsk kemi
20) assistent,
21) personlig tjänst som forskningsingenjör i Ae 19 för förste laboratorie- 

biträdet, ingenjören G. Fölsch och samtidigt vakanssättning av den av 
Fölsch innehavda tjänsten som förste laboratoriebiträde i Åo 10,

22) laboratorieingenjör i Ae 10—13,
23) vaktmästare i Ae 7 och samtidigt indragning av 1/3 vaktmästartjänst 

i Ag 8,
24) djurvårdare i Ae 7 och samtidigt indragning av 1/3 djurvårdartjänst

i Ag 7,
25) två ekonomibiträden i Ae 2/3.
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Medicinsk biokemi
26) assistent,
27) instrumentmakare i Ae 11.

Bakteriologi
28) instrumentmakare i Ae 11,
29) heltidsanställd djurvårdare i Ae 7 i stället för halvtidsanställd sådan i 

Ag 7,
30) professor i virologi,
31) preparator i Ae 9,
32) laboratoriebiträde i högst Ae 9.

Farmakologi
33) laboratorieingenjör i Ae 10—13,
34) laboratoriebiträde i högst Ae 9,
35) vaktmästare i Ae 7 och samtidigt indragning av 1/3 vaktmästartjänst 

i A-g 8,
36) djurvårdare i Ae 7 och samtidigt indragning av 1/3 dj ur vårdartjänst 

i Ag 7,
37) två ekonomibiträden i Ae 2/3.

Patologi
38) instrumentmakare i Ae 11.

Gemensam personal för vissa teoretiska institutioners byggnader samt 
biblioteks- och administrationsbyggnaden

39) maskinist i Ae 8,
40) hantverkare i Ae 8,
41) telefonist i Af 1—Ae 5 och samtidigt indragning av telefonistarvode å 

6 000 kronor.

Vissa kurser under det propedeutiska året
42) klinisk amanuens.

Medicin I
43) lärare i Ae 24 gemensam för medicinska klinikerna I och II och sam

tidigt minskning av arvoden till biträdande lärare och specialföreläsare 
med 1 950 kronor vid vardera kliniken,

44) klinisk amanuens,
45) halvtidsanställd översköterska i Ae 10,
46) laboratoriebiträde i högst Ae 9.

Medicin II
47) klinisk amanuens,
48) halvtidsanställd översköterska i Ae 10,
49) laboratoriebiträde i högst Ae 9.

Kirurgi I
50) klinisk amanuens,
51) ekonomibiträde i Ae 2/3.

Kungl. Maj:ts proposition nr 70 år 1960



Kungl. Maj:ts proposition nr 70 år 1960 5

Kirurgi II
52) klinisk amanuens,
53) ekonomibiträde i Ae 2/3.

Ortopedi
54) laboratoriebiträde i högst Ae 9.

Klinisk fysiologi
55) vaktmästare i Ae 7.

Klinisk kemi
56) professor i stället för laborator.

Klinisk bakteriologi
57) heltidsanställt i stället för halvtidsanställt kanslibiträde i Ae 7,
58) institutionstekniker i Ae 9,
59) steriliseringsbiträde i Ae 4,
60) ekonomibiträde i Ae 2/3.

Ftisiologi
61) professor i stället för lärararvode å 7 680 kronor,
62) klinisk amanuens,
63) laboratoriebiträde i högst Ae 9.

Neurokirurgi
64) professor i neurokirurgi i stället för arvode å 7 320 kronor till biträdan

de lärare i neurologi,
65) kanslibiträde i Ae 7.

Klinisk neurofysiologi
66) laborator,
67) laboratoriebiträde i högst Ae 9.

Obstetrik och gynekologi
68) översköterska i Ae 10.

Öron-, näs- och halssjukdomar
69) heltidsanställd kontorist i Ae 9 i stället för halvtidsanställt kanslibi

träde i Ae 7.
Extremitetskirurgi

70) klinisk amanuens.
Röntgendiagnostik

71) professor och samtidigt minskning av arvode till biträdande lärare med 
2 400 kronor,

72) laboratorieassistent i Ae 11,
73) kanslibiträde i Ae 7.

Hygien
74) förste amanuens i stället för arvode å 900 kronor till kursamanuens,
75) laboratoriebiträde i högst Ae 9,
76) kanslibiträde i Ae 7.



Radioterapi
77) uppförande pa ordinarie stat av den för jVI. T. P. Strandquist person

liga professuren i radioterapi.

Gemensam personal för medicinska fakultetens undervisningslokaler 
inom Sahlgrenska sjukhusets centralkomplex

78) preparat or i Ae 9,
79) fotograf iAe 9.

Gemensamt för fakulteten
80) tre docenter,
81) fyra forskarassistenter,
82) forskningsingenjör i Ae 19,
83) ökad medelsanvisning för kliniska amanuenser till semestervikarier 

(kostnad 19 397 kronor) och ålderstillägg (kostnad 8 820 kronor),
84) medelsanvisning av 12 000 kronor till undervisningsnämndens förvalt

ningskostnader.

Av tillgängliga handlingar inhämtas bland annat följande.
Punkterna 1—3, 5, 6 och 9. De under dessa punkter redovisade förslagen 

motiveras av det av 1959 års riksdag fattade beslutet att öka det årliga 
intaget av nybörjare vid den medicinska fakulteten i Göteborg med 45 
studerande från och med läsåret 1960/61 (jfr prop. 1959: 93).

Punkterna 7 och 21. Till stöd för de under dessa punkter redovisade för
slagen åberopas främst forskningens behov.

Punkterna 8, 14, 16, 18, 22—24, 27—29, 33—36, 38, 40, 45, 46, 48, 49, 
54, 55, 57—59, 68, 69, 72, 75, 76, 78 och 79. Till stöd för de under dessa 
punkter redovisade förslagen åberopas såväl forskningens som undervis
ningens behov.

Punkt 11. Då behovet av ifrågavarande djurvårdartjänst är stadigva
rande, bör den extraordinariesättas.

Punkterna 15, 19, 25, 37 och 60. Till stöd för de under dessa punkter 
redovisade förslagen åberopas främst att behovet av biträdeshjälp kommer 
att öka i samband med tillkomsten av nya institutionslokaler för de ämnen, 
som förslagen avser.

Punkterna 39 och 41- De nya institutionsbyggnaderna för farmakologi, 
medicinsk kemi, fysiologi och medicinsk fysik beräknas bli färdiga inom 
sådan tid, att de kan tagas i bruk från och med läsåret 1960/61. Nybygg
naden för den medicinska fakultetens bibliotek och fakultetens administra
tion stod färdig för inflyttning vid månadsskiftet maj—juni 1959. Nybygg
naderna för anatomi och histologi är i bruk sedan hösten 1958. När bygg- 
nadskomplexet för samtliga sex institutioner blir färdigställt, synes det, 
med hänsyn till anläggningarnas omfattning och komplicerade natur, bli 
nödvändigt att anställa ytterligare en maskinist.

Den för ifrågavarande byggnader gemensamma telefonväxeln betjänar 
för närvarande de anatomiska och histologiska institutionerna samt det 
medicinska biblioteket. Allteftersom de byggnader på området, som nu är 
under uppförande, tages i bruk, kommer antalet anknytningar till växeln 
att öka. Från och med budgetåret 1960/61 behövs därför en förstärkning av 
telefonistpersonalen. Vid bifall härtill bör en för innevarande budgetår be
räknad medelsanvisning av 6 000 kronor till arvode åt telefonist indragas.
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Punkt 43. Enligt propositionen 1954:212 (s. 166) har undervisnings- 
belastningen (inklusive konferenser) på var och en av de medicinska klini
kerna beräknats till 325 timmar per år. Av denna undervisning skulle 130 
timmar bestridas av professorn och ytterligare 130 timmar av läraren i 
Ae 24. Undervisningsskyldigheten för sistnämnda lärare har emellertid 
sedermera fastställts till 65 timmar per läsår. Detta har medfört ett behov 
av lärarkrafter för ytterligare 65 timmars undervisning. Med hansyn härtill 
har från och med budgetåret 1957/58 anvisats medel för täckande av 
nämnda undervisningsbehov. Då det ökade studentintaget nödvändiggör 
dubblering av kurserna i medicin, kommer det totala undervismngspehovet 
per år att vid vardera kliniken bli 650 timmar. För att ge undervisningen 
erforderlig kontinuitet och stadga föreslog kanslern i fjol, att ytterligare en 
lärartjänst i Ae 24 skulle inrättas vid var och en av de medicinska klini
kerna. Genom beslut av 1959 års riksdag har från och med innevarande 
budgetår inrättats en tjänst som lärare i Ae 24. Härigenom uppgår antalet 
lärare vid de två medicinska klinikerna för närvarande till tre. Lnder hän
visning till sitt ställningstagande i fjol vidhåller kanslern yrkandet om en 
sådan förstärkning av lärarorganisationen i medicin, att antalet lärare i 
Ae 24 kommer att uppgå till två vid vardera kliniken. Vid bifall härtill bor 
anslagsposten för arvodering av biträdande lärare och specialföreläsare 
minskas med 1 950 kronor för vardera kliniken.

Punkt 81.1 enlighet med beslut av 1959 års riksdag bestrides kostnaderna 
för två tjänster som forskarassistent vid Göteborgs^ universitet från det 
under åttonde huvudtiteln för innevarande budgetår uppförda förslags- 
anslaget till Vissa forskardocenttjänster m.m. Kanslern hemställer, att 
tjänsterna överföres till universitetets avlöningsanslag. Härutöver har kon- 
sistoriet föreslagit inrättande av två nya forskarassistenttjänster. Härige
nom skulle fakulteten erhålla det antal forskarassistenter som beräknats av 
1955 års universitetsutredning i dess betänkande angående forskningens 
villkor och behov (SOU 1958: 32). ,

Punkt 82.1 enlighet med beslut av 1959 års riksdag bestrides kostnaderna 
för en tjänst som forskningsingenjör i Ae 19 vid Göteborgs universitet från 
det under åttonde huvudtiteln för innevarande budgetår uppförda förslags
anslaget till Vissa forskardocenttjänster m.m. Kanslern hemställer, att 
tjänsten överföres till universitetets avlöningsanslag.

Punkt 84. Kanslern föreslår i överensstämmelse med den motivering som 
anförts vid behandlingen av motsvarande förslag under Uppsala universitets 
avlöningsanslag (jfr 1960:1, VIII ht, s. 99 samt 209 f.) en medelstilldelning 
av 12 000 kronor för avlönande av sekreterare och biträdespersonal vid 
undervisningsnämnden.
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B. Filosofiska fakulteten
Allmän och jämförande etnografi

1) 500 assistenttimmar.

Geografi
2) uppdelning av professuren i geografi i två professurer, den ena benämnd 

»geografi, särskilt naturgeografi», den andra »geografi, särskilt kultur
geografi med ekonomisk geografi»,

3) 1 000 assistenttimmar.



Historia
4) professor,
5) 1 000 assistenttimmar.

Litteraturhistoria med poetik
6) docent.

Matematik
7) docent.

Nordisk och jämförande fornkunskap
8) personlig professur för museichefen, docenten C.-A. Moberg,
9) 500 assistenttimmar.

Filosofi
10) lärare i praktisk filosofi i Ae 26 i stället för biträdande lärare.

Psykologi
11) docent,
12) 500 assistenttimmar,
13) laboratoriebiträde i högst Ae 9.

Statistik
14) 500 assistenttimmar.

Vetenskapsteori
15) personlig professur för docenten H. Törnebohm.

Botanik
16) skrivbiträde i Ag 7 i stället för arvode å 4 400 kronor till skrivhjälp. 

Zoologi och zoofysiologi
17) två skrivbiträden i Ag 7 med halvtidstjänstgöring i stället för arvode 

å 4 400 kronor till skrivhjälp.

Engelska språket
18) professor,
19) 1 000 assistenttimmar.

Fonetik
20) lärare i Ae 26 i stället för undervisningsarvode å 6 000 kronor. 

Grekiska språket
21) utländsk lektor (i nygrekiska),
22) halvtidsanställt kanslibiträde i Ae 7.

Romanska språk
23) docent.

Tyska språket
24) docent.
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Förstärkning av filosofiska fakultetens undervisningsresurser
25) uppräkning med 200 000 kronor av delposten till löner och arvoden till 

arvodesanställda universitetslektorer, biträdande lärare, assistenter, 
amanuenser m. m.

Av tillgängliga handlingar inhämtas bland annat följande.
Punkterna 6,7, 11, 23 och 24- Till stöd för de under dessa punkter redo

visade förslagen åberopas såväl forskningens som undervisningens behov.
Punkt lJf. Konsistoriet har föreslagit inrättande av en assistenttjänst, 

vars innehavare skall tjänstgöra vid statistiska institutionens hålkortsan- 
läggning och utföra visst arbete med institutionens databehandling. Dessa 
arbetsuppgifter bör enligt konsistoriets mening med hänsyn till sin speciella 
art icke inräknas i det antal assistenttimmar som beräknats för forskning 
och allmänt institutionsarbete. Konsistoriet uppger, att de statistiska insti
tutionerna i Uppsala och Lund har vardera två assistenter, av vilka den 
ene är avsedd för institutionens hålkortsanläggning (jfr propositionen 
1947:272, s. 230 f.). Kanslern tillstyrker, att statistiska institutionen i 
Göteborg för ifrågavarande ändamål tilldelas 500 assistenttimmar.

Punkt 22. De sex ämnen — grekiska, latin, klassisk fornkunskap, jäm
förande språkforskning med sanskrit, semitiska språk och slaviska språk — 
som har lokaler i fastigheten Södra Vägen 61, förfogar tillsammans över ett 
kanslibiträde. Ämnet grekiska har, huvudsakligen för biträdesgöromål i 
samband med det vetenskapliga arbetet, behov av ett halvtidsanställt 
kanslibiträde, som kan tränas upp för utskrift av grekiska texter på maskin.

Punkt 25. Kanslern anför: I det föregående har jag under de särskilda 
ämnen inom filosofiska fakulteten icke — frånsett inrättande av vissa fasta 
tjänster — räknat med förstärkningar av undervisningsresurserna. Jag har 
sålunda härutinnan utgått från den i ämbetsskrivelse den 23 juli 1959 till 
statskontoret fastställda dispositionen av Göteborgs universitets delpost till 
löner och arvoden till arvodesanställda universitetslektorer, biträdande lä
rare, assistenter, amanuenser m. m., vilket förutsätter ett i jämförelse med 
innevarande läsår oförändrat studentantal. Med hänsyn härtill anser jag 
mig böra beräkna särskilda medel för att möta uppkommande behov av 
förstärkning under nästa budgetår till följd av ökad tillströmning av stu
derande. Härutöver torde i vissa fall medel erfordras för en utökning av 
högstadieundervisningen ävensom för andra justeringar av de planer, varpå 
lärartilldelningen för innevarande budgetår grundar sig, allt inom ramen 
för de av riksdagen antagna riktlinjerna (propositionen 1958: 104, s. 128— 
130). För nu angivna ändamål beräknar jag för Göteborgs universitets del 
ett belopp av 200 000 kronor.

C. Gemensamt för universitetet 
F orskardocenter

1) forskardocent.
Idrott

2) idrottslärare i Ae 18 i stället för halvtidsanställd sådan med arvode av 
8 886 kronor.
Studenthälsovården

3) medelsanvisning av 2 400 kronor till utvidgad hälsovårdsverksamhet.
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Kansliet
4) amanuens i reglerad befordringsgång,
5) medelsanvisning av 7 000 kronor till extra skrivhjälp.

Räntekammaren
6) medelsanvisning av 5 000 kronor för arvodering av tillfällig arbetskraft.

Av tillgängliga handlingar inhämtas bland annat följande.
Punkt 1. Uppsala och Lunds universitet har vartdera — förutom en per

sonlig forskardocent tjänst — åtta forskardocent tjänster, Stockholms hög
skola sex och karolinska institutet tre. Det är enligt kanslern önskvärt, att 
Göteborgs universitet, som för närvarande har fyra forskardocenttjänster, 
tillföres ytterligare en dylik tjänst.

Punkt 4- Den ökade arbetsbelastning för kansliet, som uppkommit genom 
universitetsorganisationens snabba utbyggnad under de sista åren, nödvän
diggör en förstärkning av personalen. Mest angeläget är enligt kanslerns 
mening, att akademisekreteraren får kvalificerad assistans i bland annat 
arbetet med petita- och andra anslagsäskanden och i handläggningen av per
sonalärenden. På grund härav föreslår kanslern, att en tjänst som amanuens 
i reglerad befordringsgång inrättas för det akademiska kansliet.

Kanslern har även gjort framställning om uppflyttning i lönegrad av ett 
stort antal befattningshavare vid universitetet samt höjning av rektors 
representationsarvode från 2 400 till 4 800 kronor.

Kanslern har tillika framställt förslag om ökad medelsanvisning till följd 
av den genom beslut av 1959 års riksdag ändrade lönegradsplaceringen av 
vissa befattningshavare vid universitetet. På grund av att särskilda befatt- 
ningsarvoden till vissa laboratorer (motsvarande) i samband därmed bort
fallit, föreslår kanslern, att anslagsposten till Arvoden och särskilda ersätt
ningar, bestämda av Kungl. Maj:t minskas med 2 400 kronor. Vidare har 
kanslern äskat ökad medelsanvisning till kompensation för höjda folk
pensionsavgifter.

Kanslern har därjämte på anförda skäl föreslagit viss uppräkning av den 
under de särskilda uppbördsmedlen upptagna posten 3. »Avkastning från 
vissa donationsfonder».

Jag torde slutligen få till behandling upptaga frågan om universi
tetsbiblioteket, såvitt gäller förevarande anslag.

Enligt 9 § föreliggande avtalsförslag skall staten vid tillträdet den 1 
januari 1961 i sin tjänst övertaga i särskild bilaga till avtalsförslaget an
givna arbetstagare, som vid utgången av år 1960 fortfarande innehar an
ställning vid stadsbiblioteket. Ifrågavarande bilaga omfattar vid stadsbib
lioteket den 9 december 1959 anställd personal. Arbetstagare, som hos sta
den innehar ordinarie anställning, skall enligt samma paragraf erhålla ordi
narie tjänst hos staten.
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I nämnda paragraf föreskrives tillika, att staten vid tillträdet skall över
taga jämväl de arbetstagare, som under tiden fram till tillträdesdagen kan 
komma att med Kungl. Maj:ts godkännande anställas av staden för tjänst
göring vid stadsbiblioteket. Under hänvisning härtill har styrelsen för Göte
borgs stadsbibliotek i skrivelse till Kungl. Maj:t den 28 januari 1960 an
mält, att stadsfullmäktige i Göteborg den 17 december 1959 beslutat inrätta 
följande tjänster vid stadsbiblioteket, nämligen en tjänst som bokbinderi- 
förman i Ag 9 mot indragning av arvode till en bokbindare å 12 108 kronor, 
en tjänst som reproduktionsbiträde i Ag 7 mot indragning av arvode till ett 
dylikt biträde å 9 144 kronor samt en tjänst som vaktmästare i Ag 7 (ny 
tjänst).

Enligt 15 § avtalsförslaget skall vidare det år 1948 mellan Kungl. Maj:t 
och kronan samt Göteborgs stad ingångna avtalet angående samordnande 
av den medicinska högskolans i Göteborg bibliotek med Göteborgs stads
bibliotek upphöra att gälla med utgången av år 1960. Detta medför, att 
även personalen vid medicinska fakultetens bibliotek, som formellt är kom
munalanställd, ehuru med 100 procent statsbidrag till avlöningar, skall 
överföras i statstjänst från och med den 1 januari 1961.

Till bestridande av driftkostnaderna för biblioteket skall staden enligt 
13 § avtalsförslaget till staten under fyra år lämna bidrag med vissa årliga 
belopp. Bidraget skall första året efter övertagandet utgå med 1 600 000 
kronor. Bidrag skall gäldas halvårsvis i efterskott. Enligt 14 § avtalsför
slaget skall staten till staden utgiva 640 000 kronor såsom bidrag till upp
komna merkostnader för stadsbibliotekets nybyggnad, vilket belopp skall 
avräknas å stadens först förfallande driftbidrag enligt 13 §.

Under hänvisning till 9 § förutnämnda avtalsförslag har kanslern i sär
skild framställning angående anslag till Göteborgs universitet för bestri
dande av merkostnader under budgetåret 1960/61 för statens övertagande 
av Göteborgs stadsbibliotek med biträdande av ett av rektorsämbetet i pro
memoria den 13 februari 1960 framlagt förslag, förordat följande personal
organisation för universitetsbiblioteket:

Kungl. Maj:ts -proposition nr 70 år 1960

Huvudbiblioteket

1) en överbibliotekarie i Bo 3,
2) fem förste bibliotekarier i Ao 24,
3) två bibliotekarier i Ao 23,
4) tre bibliotekarier i Ao 21,
5) tre bibliotekarier i Ao 19,
6) två förste biblioteksassistenter i Ao 17,
7) tre förste biblioteksassistenter i Ao 13,
8) en förste kansliskrivare i Ao 12,
9) fem biblioteksassistenter i Ao 11,

10) sju biblioteksbiträden i Ao 9,
11) fyra kanslibiträden i Ao 7,
12) två expeditionsassistenter i Ao 10,
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13) fyra expeditionsbiträden i Ao 9,
14) en uppsyningsman i Ao 9,
15) en vaktmästare i Ao 8,
16) en vaktmästare i Ao 7,
17) en reproduktionsföreståndare i Ao 9,
18) en reparatör i Ao 9,
19) två expeditionsbiträden i Ag 7,
20) en bokbinderiförman i Ag 9,
21) ett reproduktionsbiträde i Ag 7,
22) en vaktmästare i Ag 7,
23) två arvodesanställda bokbinderiarbetare,
24) en arvodesanställd tamburvakt,
25) en arvodesanställd läsesalsinspektris,
26) en arvodesanställd kontorsvakt.

Kungl. Maj:ts -proposition nr 70 år 1960

Medicinska filialen

27) en förste bibliotekarie i Ao 26,
28) en bibliotekarie i Ag 23,
29) en bibliotekarie i Ao 19,
30) en förste biblioteksassistent i Ao 17,
31) en förste biblioteksassistent i Ag 13,
32) en biblioteksassistent i Ao 11,
33) ett biblioteksbiträde i Ag 9,
34) en vaktmästare i Ao 7,
35) ett kanslibiträde i Ao 7,
36) en expeditionsvakt i Ao 7,
37) en arvodesanställd kontorsvakt.

Jämväl de tjänster, som äskats av biblioteksstyrelsen i skrivelsen den 28 
januari 1960 ingår i den i det föregående återgivna, av kanslern tillstyrkta 
personalorganisationen. I förhållande till bilagan till avtalsförslaget har i 
övrigt endast vissa ändringar gjorts beträffande tjänstebenämningar och i 
ett fall i fråga om lönegrad (biblioteksassistent i A 10 har uppflyttats till 
All).

Rektorsämbetet framhåller dessutom, att universitetet genom statens 
övertagande av stadsbiblioteket kommer att tillföras ett 70-tal nya be
fattningshavare och att universitetets riksstatsanslag kommer att öka med 
närmare två miljoner kronor per år. Med hänsyn härtill synes det rektors
ämbetet uppenbart, att en förstärkning måste ske av universitetets centrala 
förvaltning. Härvidlag föreslår rektorsämbetet i avvaktan på närmare erfa
renheter en ökning av personalen vid räntekammaren med en tjänsteman i 
kontorists ställning, placerad i Ae 9. Kanslern biträder jämväl detta förslag.

För första halvåret 1961 skall staden till staten lämna bidrag med 800 000 
kronor. Rektorsämbetet förutsätter, att staden gäldar detta belopp senast 
den 30 juni 1961. Å detta belopp skall avräknas förutnämnda belopp å 
640 000 kronor. Stadens bidrag till bestridande av driftkostnaderna för bib
lioteket bör således första halvåret 1961 beräknas till 160 000 kronor. Rek
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torsämbetet föreslår, att detta belopp uppföres som uppbördspost under av- 
löningsanslaget under benämningen »Bidrag från Göteborgs stad till uni
versitetsbiblioteket». Kanslern biträder vad rektorsämbetet föreslagit.

I anledning av biblioteksstyrelsens framställning angående inrättande av 
ytterligare tre tjänster vid biblioteket uttalar statskontoret, att ämbets
verket icke har något att erinra mot att de i skrivelsen omförmälda två 
arvodesbefattningarna omvandlas till extra tjänster. Huruvida ytterligare 
en vaktmästare är erforderlig undandrager sig statskontorets närmare be
dömande.

Kungl. Maj:ts 'proposition nr 70 år 1960

Departementschefen

Såsom av det föregående framgått har universitetskanslern framlagt för
slag om en betydande förstärkning av universitetets personal, såväl vid den 
medicinska som vid den filosofiska fakulteten. Med hänsyn härtill och till 
vad jag i det följande kommer att förorda vill jag till en början anföra ett 
par allmänna synpunkter beträffande universitetets utveckling.

Universitetet inrättades den 1 juli 1954 genom en sammanslagning av 
Göteborgs högskola och medicinska högskolan i Göteborg till ett statligt 
universitet vari förstnämnda högskola kom att ingå som en filosofisk fakul
tet och den medicinska högskolan som en medicinsk fakultet. Den äldsta 
av dessa två högskolor, Göteborgs högskola, som upprättats redan år 1890, 
omfattade vid universitetsbildningen huvudsakligen humanistiska ämnen; 
undervisning förekom dock i enstaka naturvetenskapliga ämnen. Till denna 
högskolas verksamhet utgick statsbidrag först från och med 1940-talets 
slut. Utgifterna för den medicinska högskolan bestreds däremot redan från 
dess start höstterminen 1949 helt av statsmedel.

Den medicinska fakulteten är numera undervisningsmässigt fullt utbyggd 
och står i fråga om resurser för undervisning och forskning väl i paritet med 
övriga äldre medicinska lärosäten i landet.

Beträffande den filosofiska fakulteten vill jag särskilt erinra om att ut
bildningsresurserna för studerande vid universitetet under senare delen av 
1950-talet utvidgats till att avse ytterligare vissa matematisk-naturveten- 
skapliga ämnen. Sålunda meddelas numera undervisning i matematik och en 
professur i ämnet finnes inrättad sedan år 1956 på universitetets stat. 
Genom anlitande av lärarkrafter m. m. vid Chalmers tekniska högskola 
meddelas dessutom universitetsundervisning i ämnena fysik, teoretisk fysik 
med mekanik och kemi. Härjämte har undan för undan ökade resurser 
ställts till förfogande för viss undervisning i biologiska ämnen vid universi
tetet. Det är sålunda för närvarande möjligt för universitetsstuderande i 
Göteborg att erhålla undervisning på magisterstadiet i de viktigaste mate- 
matisk-naturvetenskapliga ämnena.

Jag vill vidare erinra om att inom 1955 års universitetsutredning pågått 
utredning om inrättande av en fullständig matematisk-naturvetenskaplig
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fakultet i Göteborg. I sitt nyligen avgivna betänkande »Universitet och 
högskolor i 1960-talets samhälle. Riktlinjer och förslag till utbyggnad» har 
utredningen bland annat föreslagit, att en permanent och fullständig orga
nisation för matematisk-naturvetenskaplig forskning och utbildning suc
cessivt upprättas i Göteborg. Förslaget är för närvarande föremål för över
väganden inom regeringen.

Ett viktigt led i den fortgående utbyggnaden av universitetet utgör det 
förslag om statens övertagande av Göteborgs stadsbibliotek, som jag tidi
gare denna dag anmält i propositionen 1960: 69. Jag kommer i det föl
jande att i anledning härav föreslå, förutom annat, att på universitetets 
stat uppföres ett 70-tal tjänster, avsedda för universitetsbiblioteket. Med 
hänsyn härtill och till den utgiftsökning som övertagandet av biblioteket 
i övrigt medför blir statens merkostnader för biblioteksverksamheten helt 
naturligt avsevärda. Såsom jag framhållit vid min anmälan av den nyss
nämnda propositionen, torde det emellertid vara erforderligt, att staten 
— i och med att den svarar för kostnaderna för den högre utbildningen — 
jämväl åtar sig kostnaderna för den biblioteksservice, som behövs för såväl 
denna utbildning som för forskningen.

Jag övergår nu till att behandla de förslag till förstärkning av universite
tets personella resurser, som jag ansett mig böra förorda för nästa budgetår.

Medicinska fakulteten. Med anledning av föreliggande för
slag om utökning av lärarkrafterna i medicin förordar jag, att en för medi
cinska klinikerna I och II gemensam tjänst som lärare i Ae 24 inrättas. Vid 
bifall härtill bör de nu beräknade anslagsmedlen till biträdande lärare och 
specialföreläsare vid vardera kliniken minskas med 1 950 kronor (p. 43).

Genom beslut av föregående års riksdag har från och med innevarande 
budgetår inrättats två forskarassistenttjänster i Ae 21 samt en tjänst som 
forskningsingenjör i Ae 19 (prop. 1959: 105; SU 126; Rskr 294). Medel för 
nämnda tre tjänster har för innevarande budgetår anvisats under förslags
anslaget till Vissa forskardocenttjänster m.m. men torde från och med 
nästa budgetår böra beräknas under förevarande anslag (p. 81 och 82).

Förslaget om utökning av antalet forskarassistenttjänster vid fakulteten 
anser jag mig såtillvida böra biträda, att jag beräknar medel för ytterligare 
en sådan tjänst. Denna tjänst bör vara rörlig (p. 81).

I anledning av kanslerns under punkterna 7 och 21 redovisade äskanden 
om utökning av antalet tjänster som kvalificerad teknisk medhjälpare an
ser jag mig böra förorda, att en av de vid fakulteten nu inrättade biträdes- 
tjänsterna omvandlas till tjänst som kvalificerad teknisk medhjälpare. Det 
torde få ankomma på Kungl. Maj:t att framdeles, efter förslag av kanslern, 
besluta om nämnda tjänsts inplacering i lönegrad och placering vid insti
tution. Därest tjänsten i fråga härvid befinnes böra placeras i lönegrad 
Ae21 eller högre, torde för budgetåret 1960/61 innehavaren böra anstäl
las såsom extra tjänsteman i för tjänsten avsedd lönegrad.

Kungl. Maj:ts proposition nr 70 år 1960
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Enligt den av riksdagen godkända propositionen 1959: 93 skall den årliga 
nybörjarintagningen vid fakulteten ökas med 45 studerande från och med 
den 1 juli 1960. Kanslerns i anledning härav framställda, under punkterna 
1—3, 5, 6 och 9 redovisade förslag överensstämmer med de i nämnda propo
sition förordade grunderna för utökningen av fakultetens utbildningskapa
citet. Jag beräknar därför nu medel under förevarande anslag i enlighet 
med dessa förslag, dock att — såsom kanslern föreslagit — en tjänst som 
vaktmästare vid anatomiska institutionen och en tjänst som laboratorie- 
biträde vid histologiska institutionen bör placeras i Ae 7 i stället för Ae 8 
respektive i högst Ae 9 i stället för i Ae 7.

Såsom jag vid anmälan i årets åttonde huvudtitel av Uppsala universitets 
avlöningsanslag och av reservationsanslaget till Vissa kostnader för läkarut
bildningen framhållit, torde 12 000 kronor böra anvisas under nu förevaran
de anslag till ersättning åt sekreterare- och biträdespersonal vid fakulte
tens undervisningsnämnd (p. 84).

Förslagen om inrättande av en tjänst som maskinist i Ae 8 och en tjänst 
som telefonist i reglerad befordringsgång, båda avsedda för de teoretiska 
institutionerna samt biblioteks- och administrationsbyggnaden, biträder jag 
såtillvida, att jag föreslår en tjänst som reparatör i Ae 8 och en telefonist 
i reglerad befordringsgång. Vid bifall till sistnämnda förslag bör en för inne
varande budgetår beräknad medelsanvisning av 6 000 kronor till arvode åt 
telefonist indragas (p. 39 och 41).

Vidare torde en tjänst som djurvårdare i Ag 7 vid histologiska institu
tionen extraordinariesättas. Erinras må dock att tjänstens lönegradsplace- 
ring för närvarande är föremål för prövning (p. 11).

Med anledning av föreliggande förslag tillstyrker jag inrättande vid in
stitutioner, tillhörande förevarande fakultet, av åtta tjänster som ekonomi
biträde i Ae 2/3 (p. 15, 19, 25, 37 och 60).

I anledning av kanslerns förslag under punkterna 8, 14, 16, 18, 22—24, 
27—29, 33—36, 38, 40, 45, 46, 48, 49, 54, 55, 57—59, 68, 69, 72, 75, 76, 
78 och 79 om utökning av antalet tjänster som laboratoriebiträde, vakt
mästare, djurvårdare, instrumentmakare m. m. har jag ansett mig böra 
beräkna medel för ytterligare fyra extra ordinarie tjänster. Det torde få 
ankomma på Kungl. Maj:t att framdeles, efter förslag av kanslern, besluta 
om nämnda tjänsters inplacering i lönegrad och fördelning på institutioner.

Filosofiska fakulteten. Då jag funnit behov föreligga av ytter
ligare en docenttjänst, tillstyrker jag, att en sådan tjänst inrättas från och 
med nästa budgetår. Tjänsten bör företrädesvis stå till förfogande för mate- 
matisk-naturvetenskapligt ämne (p. 6, 7, 11, 23 och 24).

Under hänvisning till vad jag i årets statsverksproposition, åttonde hu
vudtiteln, anfört vid min anmälan av motsvarande spörsmål för Uppsala 
universitets vidkommande, vill jag till en början framhålla att liksom hit
tills det bör ankomma på Kungl. Maj:t att föreskriva, att tjänst som ordi

Kungl. Maj:ts proposition nr 70 år 1960
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narie universitetslektor, intill dess organisationsplan för vederbörande ämne 
blivit fastställd av Kungl. Maj:t, icke må uppehållas annat än med arvo- 
desanställd universitetslektor. Vidare förordar jag, att vid här ifrågavarande 
universitet nästa budgetår inrättas ett ordinarie universitetslektorat i äm
net matematik.

Behovet av förstärkning av delposten till arvoden och löner till arvodes- 
anställda universitetslektorer, biträdande lärare, assistenter, amanuenser 
m. m. — vilken post av tekniska skäl bör erhålla nämnda förändrade be
nämning — beräknar jag med hänsyn till den ökning av studerandeantalet, 
som nu kan förväntas läsåret 1960/61, till 250 000 kronor (p. 25).

Vad beträffar behovet av hjälpkrafter vid statistiska institutionen beräk
nar jag i enlighet med kanslerns förslag medel för 500 assistenttimmar 
(p. 14).

Förslaget om inrättande av en för ämnet grekiska avsedd tjänst som 
kanslibiträde i Ae 7 med halvtidstjänstgöring tillstyrker jag (p. 22).

Gemensamt för universitetet. Det är självfallet ytterst an
geläget, att jämväl Göteborgs universitet kommer i åtnjutande av en biblio
teksservice, fullt jämförlig med den som redan finnes vid de två äldre 
universiteten. Det är främst med hänsyn härtill som jag tidigare denna dag 
i särskild proposition anmält förslag till avtal mellan Kungl. Maj:t och kro
nan samt Göteborgs stad angående statens övertagande av Göteborgs stads
bibliotek.

Såsom framgått av den lämnade redogörelsen har kanslern inkommit med 
förslag beträffande dimensioneringen av universitetsbibliotekets personal
organisation från och med den 1 januari 1961. Med undantag för de under 
punkterna 20—22 upptagna tre tjänsterna såsom bokbinderiförman, repro- 
duktionsbiträde och vaktmästare överensstämmer kanslerns förslag i allt 
väsentligt med den vid tidpunkten för det preliminära avtalets ingående 
förefintliga kommunala personaluppsättningen. Prövningen av förevarande 
spörsmål har emellertid resulterat i att kanslerns förslag inte till alla delar 
kan godtagas. Olika faktorer har samverkat härtill. Anställnings- och avlö- 
ningsvillkor för kommunala tjänsteinnehavare å ena sidan och statstjänste
män å andra sidan är som bekant inte helt kongruenta. Härtill kommer att 
vid bedömningen av frågan om inplacering i det statliga lönesystemet av de 
tjänster, varom här är fråga, hänsyn måste tas till den löneställning, som 
är gällande för andra statliga tjänster, med vilka motsvarande arbetsupp
gifter är förenade.

Jag övergår nu till att redovisa resultatet av den sålunda företagna pröv
ningen. Jag vill därvid till en början erinra om att i det föregående åter- 
givits en tablå över kanslerns förslag till personalorganisation för univer
sitetsbiblioteket. Mot de under punkterna 1—4, 6—9, 14, 27, 30, 32, 35 och 
36 upptagna förslagen är intet att erinra. I fråga om storleken av de arvo
den, som bör vara förenade med de under punkterna 23—26 och 37 upp
tagna arvodesbefattningarna, torde Kungl. Maj:t framdeles, efter förslag av

Kungl. May.ts proposition nr 70 år 1960
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kanslern, få besluta. Vad härefter beträffar de under övriga punkter i tablån 
upptagna, nedan ånyo redovisade förslagen har prövningen utfallit på sätt 
följande sammanställning utvisar.

5) tre amanuenser i reglerad befordringsgång i stället för tre bibliotekarier 
i Ao 19,

10) fyra förste biblioteksbiträden i Ao 9 och tre biblioteksbiträden i A o 7 
i stället för sju biblioteksbiträden i Ao 9,

11) ett kanslibiträde i Ao 7 och tre kontorsbiträden i reglerad befordrings
gång i stället för fyra kanslibiträden i Ao 7,

12) två expeditionsvakter i Ao 7 i stället för två expeditionsassistenter i 
Ao 10,

13) fyra expeditionsvakter i Ao 7 i stället för fyra expeditionsbiträden i 
Ao 9,

15) en förste expeditions vakt i Ao 8 i stället för en vaktmästare i Ao 8,
16) en expeditionsvakt i Ao 7 i stället för en vaktmästare i Ao 7,
17) en reproduktionsfotograf i Ao 8 i stället för en reproduktionsförestån

dare i Ao 9,
18) en hantverkare i Ao 8 i stället för en reparatör i Ao 9,
19) två expeditionsvakter i Ae 7 i stället för två expeditionsbiträden i Ag 7,
20) en bokbinderiförman i Ae 9 i stället för en bokbinderiförman i Ag 9,
21) en expeditionsvakt i Ae 7 i stället för ett reproduktionsbiträde i Ag 7,
28) en bibliotekarie i Ae 23 i stället för en bibliotekarie i Ag 23,
29) en amanuens i reglerad befordringsgång i stället för en bibliotekarie i 

Ao 19,
31) en förste biblioteksassistent i Ae 13 i stället för en förste biblioteks

assistent i Ag 13,
33) ett förste biblioteksbiträde i Ae 9 i stället för ett biblioteksbiträde i 

Ag 9, samt
34) en expeditionsvakt i Ao 7 i stället för en vaktmästare i Ao 7.

Av det nu anförda torde ha framgått, att jag inte tillstyrker någon me
delsanvisning till den under punkten 22 upptagna tjänsten som vaktmäs
tare i Ag 7.

Det är givetvis angeläget och med avtalets innehåll och syfte överens
stämmande, att ingen av de berörda tjänsteinnehavarna vid övergången 
från kommunal till statlig tjänst åsamkas försämrade ekonomiska villkor. 
Därest riksdagen icke riktar någon erinran däremot, torde därför med av
seende härpå erforderliga övergångsanordningar få vidtagas.

I anslutning till vad kanslern härutinnan anfört, anser jag mig böra 
räkna med att stadens årliga driftbidrag avseende första hälften av varje 
kalenderår inlevereras till universitetet senast den 30 juni varje år.

I detta sammanhang vill jag slutligen framhålla, att på grund av före
skrifterna i 1948 års avtal angående samordnande av den medicinska hög
skolans bibliotek med Göteborgs stadsbibliotek — enligt vilket avtal sta-
2 — Bihang till riksdagens protokoll ]960. 1 samt. Nr 70
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den för sina kostnader för avlöning till personalen vid det medicinska bib
lioteket erhåller ersättning i efterskott av staten — anslag för nästa budget
år torde böra anvisas till Bidrag till Göteborgs stad för verksamheten vid 
medicinska fakultetens bibliotek. Jag kommer att göra slutlig framställning 
härom i det följande vid anmälan av sistnämnda anslag. Jag vill emellertid 
redan här nämna, att de medel, som sålunda torde böra anvisas under ifrå
gavarande anslag, avser stadens kostnader budgetåret 1959/60 för här be
rörd personal. Jämväl för budgetåret 1961/62 torde därför medel böra an
visas för detta ändamål, avseende tiden den 1 juli—31 december 1960. 
Jag vill tillika förutskicka, att jag vid min anmälan i det följande av bi
dragsanslaget kommer att förorda, att staden bör vara oförhindrad att i 
mån av behov vid det medicinska biblioteket under första hälften av bud
getåret 1960/61 anställa extra arbetskraft m. m. till en sammanlagd kost
nad av 10 000 kronor. Då jag anser behov föreligga av en dylik personal
förstärkning jämväl under senare hälften av nyssnämnda budgetår, alltså 
från och med den 1 januari 1961, då det medicinska biblioteket såsom en 
del av universitetsbiblioteket kommer att vara helt statligt, beräknar jag 
under förevarande anslag ett belopp av 10 000 kronor för ifrågavarande 
ändamål.

Vidkommande universitetets verksamhet i övrigt är jag ense med kans
lern om att universitetet, som nu förfogar över fyra forskardocenttjänster, 
bör erhålla ytterligare en sådan tjänst. Jag tillstyrker därför, att en femte 
forskardocenttjänst inrättas från och med nästa budgetår. Denna bör — 
liksom de nuvarande tjänsterna — vara gemensam för universitetets två 
fakulteter.

Då jag funnit behov föreligga av en förstärkning av personalen vid uni- 
versitetskansliet anser jag mig såtillvida böra biträda kanslerns förslag, att 
jag förordar inrättande av en tjänst som kanslist i reglerad befordringsgång 
vid nämnda kansli. Med anledning av föreliggande förslag beräknar jag 
vidare medel till ett kontorsbiträde i reglerad befordringsgång vid ränte
kammaren.

I årets statsverksproposition har chefen för civildepartementet vid an
mälan av för flera huvudtitlar gemensamma frågor föreslagit uppflyttning 
i lönegrad av två tjänster som kanslibiträde i Ae 7 till tjänster som kontorist 
i Ae 9 vid ögonkliniken respektive pediatriska kliniken. Jag beräknar här 
för förslagens genomförande erforderliga medel.

Till följd av förhållanden i fråga om bland annat lönegrads- och löne- 
klassuppflyttningar, som inte kunnat förutses vid tidpunkten för avgivan
det av anslagsframställningen för innevarande budgetår, torde den under 
icke-ordinarieposten upptagna delposten b. vara för lågt beräknad. Jag 
förordar därför att denna delpost för nästa budgetår uppräknas med 
280 000 kronor.

Förutom de av mig i det föregående förordade förändringarna i personal
organisationen och ökade medelsanvisningarna till olika ändamål föranle-
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des ett ökat medelsbehov under förevarande anslag dels av riksdagens be
slut i anledning av Kungl. Maj:ts i propositionen 1959: 152 framlagda för
slag angående statstjänstemannens löner under år 1959 in. in., dels av upp- 
flyttning i löneklass av vissa tjänstemän vid universitetet, dels ock av kom
pensation för höjda folkpensionsavgifter.

Slutligen torde av anslagstekniska skäl för nästa budgetår medel för för
valtningskostnader vid filosofiska fakultetens undervisningsnämnder — 
sammanlagt 20 000 kronor — böra beräknas under anslagsposten till avlö
ningar till annan icke-ordinarie personal i stället för, såsom för innevarande 
budgetår, under posten till löner och arvoden till arvodesanställda univer
sitetslektorer, biträdande lärare, assistenter, amanuenser in. m.

Den under de särskilda uppbördsmedlen i gällande avlöningsstat upp
förda inkomstposten 3. »Avkastning från vissa donationsfonder» torde i 
överensstämmelse med kanslerns förslag böra höjas med 18 800 kronor.

Jag beräknar hela avlöningsanslaget till 10 369 000 kronor. Detta inne
bär en anslagshöjning med 1 807 000 kronor. Anslaget bör fördelas på olika 
poster på sätt framgår av avlöningsstaten i efterföljande hemställan. I per
sonalförteckningen för universitetet bör vidtagas de ändringar, som föran- 
ledes av vad jag i det föregående anfört och föreslagit.

Under åberopande av vad sålunda anförts hemställer jag, att Kungl. 
Maj:t måtte föreslå riksdagen att

a) bemyndiga Kungl. Maj:t att, med tillämpning tills 
vidare från och med budgetåret 1960/61, vidtaga de änd
ringar i personalförteckningen för Göteborgs universitet, 
som föranledes av vad jag i det föregående anfört;

b) godkänna följande avlöningsstat för Göteborgs uni
versitet, att tillämpas tills vidare från och med budgetåret 
1960/61:

Avlöningsstat 
Utgifter

1. Avlöningar till ordinarie tjänstemän, för
slagsvis ............................................................

2. Arvoden och särskilda ersättningar, bestäm
da av Kungl. Maj:t, förslagsvis..................

3. Avlöningar till övrig icke-ordinarie personal:
a. Arvoden och löner till arvodesanställda 

universitetslektorer, biträdande lärare, 
assistenter, amanuenser m.m., förslagsvis

b. Avlöningar till annan icke-ordinarie per
sonal, förslagsvis ......................................

4. Rörligt tillägg, förslagsvis..............................
5. Kompensation för höjda folkpensionsavgif

ter, förslagsvis ...............................................
Summa kronor 11 521 900
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Särskilda uppbördsmedel 
I. Bidrag från Göteborgs stad till avlönande av

Kungl. Maj:ts proposition nr 70 år 1960

de kliniska amanuenserna.............................. 375 200
2. Bidrag från Göteborgs stad till filosofiska

fakulteten ....................................................... 400 000
3. Bidrag från Göteborgs stad till universitets

biblioteket ................................................ jgQ ooo
4. Avkastning från vissa donationsfonder .... 217 000
5. Diverse inkomster........................ 7nrt

Summa kronor 1 152 900
Nettoutgift kronor 10 369 000

c) till Göteborgs universitet: Avlöningar för budgetåret 
1960/61 under åttonde huvudtiteln anvisa ett förslagsan
slag av 10 369 000 kronor.

2. Göteborgs universitet: Omkostnader
Anslag Nettoutgift

1958/59 ......................................................... 573 000 492 270
1959/60 (statsliggaren s. 558)...................... 598 000
1960/61 (förslag) .......................................... 908 000

Följande sammanställning upptager den nu gällande omkostnadsstaten 
och den av universitetskanslern föreslagna i hans framställning angående an
slag för nästa budgetår till omkostnader ävensom i hans tilläggsframställ- 
mng avseende anslag för bestridande av merkostnader i samband med sta
tens övertagande av Göteborgs stadsbibliotek:

För 1959/60 
upptagna 
belopp,

1. Sjukvård m. m., jörslagsvis ..........................................
2. Bränsle, lyse och vatten, jörslagsvis..............................
3. Städning och rengöring, jörslagsvis ..............................
4. Beseersättningar, jörslagsvis ..........................................
5. Nattbevakning av vissa medicinska fakultetens loka

ler, jörslagsvis .......................................................
6. Telefonavgifter vid medicinska fakulteten m. m., jör

slagsvis ...................................................
7. Ersättning för avskaffade examensavgifter
8. Lokaler m. m. för undervisning i idrott för univer

sitets- och högskolestuderande i Göteborg ..................
9. Tandtekniker- och tandsköterskeskolorna i Göteborg:

a. Reseersättningar, förslagsvis ...................... 800
b. Expenser, jörslagsvis .................................... 62 600

kronor 
7 000 

324 000 
143 500 
22 000

10 000

19 800 
3 300

5 000

63 400
800 

62 600

Av kanslern 
för 1960/61 
föreslagna 

belopp, 
kronor
7 800 

506 500 
216 000 
24 500

17 400

45 500 
3 300

5 000

63 400

Summa kronor 598 000 889 400
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Höjningen av posten 1 föranledes av statens övertagande av Göteborgs 
stadsbibliotek. Kanslerns förslag om uppräkning av posterna 2, 3, 5 och 6 
sammanhänger främst med dels nämnda övertagande, dels att vissa nya 
institution sbyggnader enligt föreliggande planer kommer att tagas i bruk 
från och med budgetåret 1960/61. Beträffande den föreslagna höjningen av 
posten 4 med sammanlagt 2 500 kronor anför kanslern, att för bestridande 
av kostnader för sådana resor i tjänsten, som undervisningsnänmdens sek
reterare måste företaga, bör beräknas ett belopp av 1 000 kronor. Vidare 
medför den pågående utbyggnaden av universitetet och de reformer, som 
genomförts på grundval av universitetsutredningens förslag, en betydande 
ökning av antalet tjänsteresor till Stockholm för vissa av universitetets 
lärare och tjänstemän, vilket förhållande bör föranleda en förstärkning av 
anslagsposten med 1 000 kronor. Under sistnämnda post tillkommer där
jämte 500 kronor med anledning av statens övertagande av stadsbiblio
teket. Av den av kanslern under förevarande anslag sålunda äskade höj
ningen om sammanlagt 291 400 kronor hänför sig 51 000 kronor till om
kostnader vid universitetsbiblioteket, avseende andra hälften av budget
året 1960/61. Av handlingarna i ärendet framgår, att i Göteborgs stads 
budget har till omkostnader vid stadsbiblioteket för kalenderåret 1960 an
visats 93 250 kronor. Enligt kanslerns förslag torde vidare posterna 5 och 
6 benämnas Nattbevakning respektive Telefonabonnemangsavgifter.

Departementschefen. Anslagsposten till reseersättningar synes mig böra 
uppräknas med 1 500 kronor till 23 500 kronor. I övrigt ansluter jag mig 
till kanslerns förslag. Härutöver bör under förevarande anslag anvisas medel 
för vissa omkostnader i samband med den verksamhet, som enligt vad jag 
kommer att förorda vid min anmälan senare denna dag av fråga om vissa 
åtgärder för ökad intagning av studerande vid Chalmers tekniska högskola 
m.m. avses förlagd till lokaler inom nybyggnaden för den medicinska 
fakulteten (se propositionen 1960: 72). Jag beräknar ett sammanlagt belopp 
av i runt tal 20 000 kronor avseende härför uppkommande omkostnader för 
bränsle, lyse och vatten, städning och rengöring samt telefonabonnemangs
avgifter.

Vid bifall till vad jag sålunda förordat, bör förevarande anslag för nästa 
budgetår ökas med sammanlagt 310 000 kronor till 908 000 kronor. Jag 
hemställer således, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen

att till Göteborgs universitet: Omkostnader för budget
året 1960/61 under åttonde huvudtiteln anvisa ett för
slagsanslag av 908 000 kronor.

3. Göteborgs universitet: Materiel m. rn.

Kungl. Maj:ts proposition nr 70 år 1960

Anslag Netloutgift

1958/59 ....................................................... 966 000 1 016 016
1959/60 (statsliggaren s. 559) .................. 1 090 000
1960/61 (förslag) ........................................ 1 275 000
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Det större konsistoriet har äskat en höjning av detta reservationsanslag 
med i runt tal 735 000 kronor.

L niversitetskanslern föreslår för nästa budgetår en generell uppräkning 
av anslaget med 273 000 kronor — motsvarande i stort sett 25 procent av 
det nuvarande anslaget — och därutöver för vissa särskilda ändamål en 
medelsanvisning av 20 000 kronor. Vidare föreslår kanslern i en av honom 
gjord tilläggsframställning, i enlighet med rektorsämbetets förslag, anvi
sande av 51 500 kronor — varav 10 000 kronor i engångsanslag för vissa 
övergångsanordningar — för bestridande av merkostnader i samband med 
statens övertagande av Göteborgs stadsbibliotek. Ifrågavarande äskande 
avser andra hälften av budgetåret 1960/61. Av handlingarna i ärendet fram
går att staden för kalenderåret 1960 anvisat 80 500 kronor till materiel 
m. in. vid stadsbiblioteket. Sammanlagt föreslår sålunda kanslern en höj
ning av anslaget med 344 500 kronor.

Departementschefen. Jag anser mig såtillvida böra biträda kanslerns för
slag om en höjning av medelsanvisningen, att jag förordar, att förevarande 
anslag för nästa budgetår höjes med 185 000 kronor till 1 275 000 kronor. 
Därvid har jag även inberäknat 20 000 kronor för vissa av kanslern äskade 
särskilda ändamål samt 50 000 kronor till materiel m. m. avseende verksam
heten vid universitetsbiblioteket, i vilket belopp är inräknat den av kans
lern äskade engångsanvisningen för vissa övergångsanordningar. Jag hem
ställer, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen

att till Göteborgs universitet: Materiel m.m. för budget
året 1960/61 under åttonde huvudtiteln anvisa ett reser
vationsanslag av 1 275 000 kronor.

4. Göteborgs universitet: Nyanskaffning av apparater m. m.
Anslag Nettoutgift

1958/59 ......................................................... 200 000 130 304
1959/60 (statsliggaren s. 559)...................... 207 200
1960/61 (förslag) .......................................... 210 000

Av det under detta reservationsanslag för innevarande budgetår upp
förda beloppet — 207 200 kronor — har 200 000 kronor anvisats för ospe
cificerade ändamål, medan återstoden, 7 200 kronor, anvisats för vissa sär
skilda ändamål.

Det större konsistoriet har för nästa budgetår hemställt om ett anslag av 
250 000 kronor.

Universitetskanslern tillstyrker en uppräkning av nu utgående anslag 
med 25 procent eller 50 000 kronor.

Departementschefen. Jag anser mig såtillvida böra biträda kanslerns för
slag om ökad medelsanvisning, att jag för ospecificerade ändamål för nästa
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budgetår förordar en anslagshöjning med 10 000 kronor. Med hänsyn till 
att för innevarande budgetår anvisat engångsbelopp å 7 200 kronor bort
faller, torde anslaget för nästa budgetår böra uppföras med 210 000 kronor. 
Detta innebär en anslagsökning med 2 800 kronor. Jag hemställer alltså, att 
Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen

att till Göteborgs universitet: Nyanskaffning av appara
ter m.m. för budgetåret 1960/61 under åttonde huvud
titeln anvisa ett reservationsanslag av 210 000 kronor.

5. Göteborgs universitet: Bokinköp och bokbindning för univer
sitetsbiblioteket. I riksstaten finns nu uppfört ett reservationsanslag till 
Göteborgs universitet: Bokinköp och bokbindning för medicinska fakulte
tens bibliotek, vilket är upptaget med 110 000 kronor (statsliggaren s. 559).

Såsom jag vid anmälan i det föregående av universitetets avlöningsanslag 
framhållit, kommer ifrågavarande bibliotek i samband med statens över
tagande av Göteborgs stadsbibliotek och dettas inordnande från och med 
den 1 januari 1961 under Göteborgs universitet såsom universitetsbibliotek 
att — i enlighet med föreskrifterna i det därvid omförmälda avtalsförslaget 
— ingå som en del av universitetsbiblioteket. Enligt 7 § avtalet överlåter 
staden dessutom till staten utan ersättning följande, i bilaga till avtalsför
slaget i fråga angivna donationer och fonder med en sammanlagd kapital
tillgång av i runt tal 673 400 kronor, nämligen Renströmska biblioteks- 
fonden, Röhsska donationsfonden, Heymanska donationsfonden, M. Kin- 
dahls donationsfond, C. O. Strömmans donationsfond och Biblioteksfonden.

Det större konsistoriet har i sina anslagsäskanden för nästa budgetår 
hemställt, att anslaget till medicinska fakultetens bibliotek för nästa bud
getår uppföres med 150 000 kronor, varav 110 000 kronor för bibliotekets 
ordinarie behov och 40 000 kronor i engångsanslag för inbindning av tid
skrifts volymer.

Rektorsämbetet har i särskild framställning föreslagit, att förevarande 
anslag redan från och med nästa budgetår måtte erhålla benämningen Göte
borgs universitet: Bokinköp och bokbindning för universitetsbiblioteket. 
För bestridande av merkostnader i samband med statens övertagande av 
stadsbiblioteket har rektorsämbetet förordat, att för andra hälften av bud
getåret 1960/61 anvisas 200 000 kronor utöver ränteavkastningen av för
utnämnda donationsfonder. Denna avkastning har rektorsämbetet beräk
nat till omkring 26 500 kronor för år, alltså 13 250 kronor för halvt år. På 
grund av donationernas syfte och karaktär har rektorsämbetet funnit, att 
avkastningen av donationerna bör tagas till uppbörd under förevarande 
anslag.

Överbibliotekarien vid stadsbiblioteket har understrukit behovet av ett 
årligt bokanslag av avsevärd höjd samt av att betydande engångsanslag 
erhålles såväl för retroaktiv komplettering av samlingarna, främst det ut
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ländska periodicabeståndet, som för inbindning respektive ombindning av- 
hårt nedslitna volymer. Till stöd härför har åberopats de senaste årens 
kraftiga prisstegring på den internationella bokmarknaden och den fort
gående prishöjningen på bokbinderiarbeten samt de krav, som universitetets 
successiva utbyggnad och det hastigt växande studentantalet medfört. För 
nästa budgetår har överbibliotekarien dock endast hemställt om anslag för 
bibliotekets ordinarie behov. Härför har han beräknat för den nu aktuella 
perioden ett belopp av 200 000 kronor utöver ränteavkastningen av biblio
tekets donationsfonder. — Av handlingarna i ärendet framgår, att Göte
borgs stad för kalenderåret 1960 anvisat 283 000 kronor till bokinköp och 
bokbindning för stadsbiblioteket.

Universitetskanslern framhåller i sin framställning angående anslag för 
nästa budgetår till bokinköp och bokbindning för medicinska fakultetens 
bibliotek angelägenheten av" en förhållandevis kraftig höjning av medels
anvisningen för ifrågavarande ändamål men förordar att höjningen genom
föres successivt. Nämnda biblioteks ordinarie anslag har för budgetåren 
1958/59 och 1959/60 uppräknats med respektive 20 000 kronor och 15 000 
kronor. Kanslern föreslår nu en motsvarande uppräkning med 10 000 kro
nor för nästa budgetår. För inbindning av tidskriftsvolymer har för budget
åren 1958/59 och 1959/60 såsom engångsbelopp anvisats respektive 20 000 
kronor och 10 000 kronor. Kanslern föreslår nu, att 40 000 kronor anvisas 
för ändamålet för nästa budgetår.

I sin tilläggsframställning avseende anslag för bestridande av merkost
nader i samband med statens övertagande av Göteborgs stadsbibliotek 
biträder kanslern de av rektorsämbetet framlagda förslagen.

Kanslern hemställer sålunda, att anslaget för nästa budgetår uppföres 
med 350 000 kronor, varav (110 000 + 10 000 —10 000 + 40 000 =) 
150 000 kronor till medicinska fakultetens bibliotek och 200 000 kronor för 
bestridande under andra hälften av budgetåret 1960/61 av merkostnader 
av här förevarande slag, föranledda av förslaget om statens övertagande av 
Göteborgs stadsbibliotek.

Departementschefen. Med anledning av kanslerns förslag finner jag, att 
förevarande anslag bör uppföras med 270 000 kronor. Härvid har jag beräk
nat 110 000 kronor till de ändamål, som hittills tillgodosetts genom ansla
get till bokinköp och bokbindning för medicinska fakultetens bibliotek, och 
160 000 kronor för bestridande av de kostnader av förevarande art under 
andra hälften av budgetåret 1960/61, vilka blir en följd av statens över
tagande av Göteborgs stadsbibliotek. Såvitt gäller förstnämnda ändamål 
innebär detta — på grund av att ett för innevarande budgetår anvisat 
engångsbelopp å 10 000 kronor bortfaller — en motsvarande uppräkning av 
medelsanvisningen för ordinarie behov. Tillika förordar jag i enlighet med 
av kanslern biträtt förslag, att avkastningen av de inledningsvis omför-
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mälda donationerna och fonderna tages till uppbörd under förevarande an
slag och med iakttagande av vederbörliga donationsvillkor användes till 
bestridande av utgifter av här avsett slag. Anslaget torde böra uppföras 
under rubriken Göteborgs universitet: Bokinköp och bokbindning för uni
versitetsbiblioteket. Vid utgången av innevarande budgetår förefintlig reser
vation å det nuvarande anslaget torde böra överföras till det nya anslaget. 
Jag hemställer, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen

att till Göteborgs universitet: Bokinköp och bokbindning 
för universitetsbiblioteket för budgetåret 1960/61 under 
åttonde huvudtiteln anvisa ett reservationsanslag av 
270 000 kronor.

6. Göteborgs universitet: Bidrag till Göteborgs stad för verk
samheten vid medicinska fakultetens bibliotek

Anslag Nettoutgift

1958/59 ......................................................... 160 400 159 483
1959/60 (statsliggaren s. 559)...................... 182 400
1960/61 (förslag) .......................................... 198 700

Ur förevarande förslagsanslag erhåller Göteborgs stad — enligt ett år 
1948 mellan Kungl. Maj:t och kronan samt Göteborgs stad ingånget avtal 
angående samordnande av medicinska högskolans bibliotek med Göteborgs 
stadsbibliotek — av staten efter varje budgetårs slut ersättning för sina 
kostnader för avlöning och pensioner till personalen vid medicinska fakul
tetens bibliotek. För innevarande budgetår är anslaget uppfört med 182 400 
kronor, vilket motsvarar den beräknade ersättningen för redovisningsåret 
1958/59.

Enligt vederbörligt medgivande må vid biblioteket tills vidare från och 
med innevarande budgetår finnas anställd följande personal, nämligen en 
förste bibliotekarie, en bibliotekarie, en förste amanuens, en amanuens, en 
förste assistent, en assistent, ett biblioteksbiträde, eu vaktmästare, ett kans
libiträde, en expeditionsvakt och en kontorsvakt.

Enligt gällande föreskrifter må anslaget icke utan Kungl. Maj:ts medgi
vande överskridas för gäldande av ersättning, som avser avlöning av annan 
personal än den av Kungl. Maj:t i vederbörlig ordning fastställda.

Såsom jag vid anmälan i det föregående av universitetets avlöningsan- 
slag framhållit, kommer ifrågavarande bibliotek i samband med statens 
övertagande av Göteborgs stadsbibliotek och dettas inordnande från och 
med den 1 januari 1961 under Göteborgs universitet såsom universitets
bibliotek att ingå som en del av universitetsbiblioteket. Enligt föreliggande 
avtalsförslag skall det tidigare nämnda avtalet av år 1948 upphöra att gälla 
med utgången av år 1960. Den här ifrågavarande personal, som vid nyss
nämnda tidpunkt fortfarande har anställning vid stadsbiblioteket, skall,
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liksom övrig personal vid detta bibliotek, enligt avtalsförslaget från och 
med den 1 januari 1961 överföras i statstjänst. Med hänsyn till förevarande 
anslags konstruktion måste emellertid medel under detsamma för nästa 
budgetår anvisas för täckande av stadens kostnader för avlöning och pen
sioner till den vid medicinska fakultetens bibliotek anställda personalen för 
budgetåret 1959/60. Jämväl för budgetåret 1961/62 måste medel anvisas 
för detta ändamål, avseende tiden den 1 juli—den 31 december 1960.

Det större konsistoriet har hemställt dels om en höjning av anslaget med 
16 300 kronor till 198 700 kronor, dels ock om bemyndigande för Göteborgs 
stad, att från och med den 1 juli 1960 genomföra viss förstärkning av bib
liotekets personal.

Universitetskanslern föreslår för nästa budgetår en höjning av ifrågava
rande anslag med 16 300 kronor till 198 700 kronor. Höjningen föranledes 
av den förstärkning av bibliotekets personal, som genomfördes från och med 
redovisningsåret 1959/60 och för vilken medel erfordras för budgetåret 
1960/61. De direkta avlöningskostnaderna för budgetåret 1960/01 för den 
vid biblioteket anställda personalen beräknas uppgå till 176 636 kronor. 
Arbetsgivarbidraget till den allmänna sjukförsäkringen beräknas för kalen
deråret 1959 uppgå till 2 062 kronor. För innevarande budgetår har Göte
borgs stad vidare bemyndigats att i mån av behov anställa extra arbets
kraft m. in. till en sammanlagd kostnad av 20 000 kronor (prop. 1959:1, 
VIII ht, s. 197).

Under hänvisning till konsistoriets äskanden anser sig kanslern böra 
förorda, att biblioteket från och med den 1 juli 1960 förstärkes med föl
jande befattningshavare, placerade i angiven lönegrad enligt det för stadens 
befattningshavare gällande avlöningsreglementet, nämligen en amanuens 
i Af 19: 15, ett biblioteksbiträde i A 9, en fotograf i A 8 samt två kansli
biträden i A 7. Därjämte förordar kanslern, dels att en bibliotekarietjänst 
i Ag 23 och en biblioteksbiträdestjänst i Ag 9 ordinariesättes från och med 
den 1 juli 1960, dels ock att extra arbetskraft m.m. får anlitas under redo
visningsåret 1960/61 för en kostnad av 20 000 kronor.

Kungl. Maj.ts proposition nr 70 år 1960

Departementschefen. Såsom framgår av den inledningsvis lämnade redo
görelsen skall ur förevarande anslag för nästa budgetår utgå ersättning till 
Göteborgs stad för stadens utgifter till avlöning in. m. av personalen vid 
biblioteket under redovisningsåret 1959/60. För nästa budgetår bör alltså 
anvisas dels ett belopp motsvarande de beräknade lönekostnaderna, i runt 
tal 176 600 kronor, för de med Kungl. Maj:ts medgivande fast anställda be
fattningshavarna vid biblioteket under nämnda redovisningsår, dels ock 
det vid 1959 års riksdag beslutade beloppet av 20 000 kronor för extra 
arbetskraft m.m. Därjämte bör under förevarande anslag för nästa bud
getår beräknas ett avrundat belopp av 2 100 kronor för arbetsgivaravgifter 
till den allmänna sjukförsäkringen. Mot beräkningen av avlöningskostna-
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derna har jag ingen erinran. Jag tillstyrker sålunda, att förevarande anslag 
för nästa budgetår höjes med 16 300 kronor till 198 700 kronor.

Den av kanslern föreslagna förstärkningen av bibliotekets personal m. m. 
från och med den 1 juli 1960 är jag i förevarande sammanhang endast i så 
måtto beredd biträda, att jag anser staden böra vara oförhindrad att i mån 
av behov vid biblioteket under första hälften av budgetåret 1960/61 an
ställa extra arbetskraft m. m. till en sammanlagd kostnad av 10 000 kronor.

Vid bifall till vad jag sålunda föreslagit bör anslaget för nästa budgetår 
uppföras med 198 700 kronor, vilket innebär en ökning med 16 300 kronor. 
Jag hemställer alltså, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen

att till Göteborgs universitet: Bidrag till Göteborgs stad 
för verksamheten vid medicinska fakultetens bibliotek för 
budgetåret 1960/61 under åttonde huvudtiteln anvisa ett 
förslagsanslag av 198 700 kronor.

Kungl. Maj:ts proposition nr 70 år 1960

7. Göteborgs universitet: Inredning och utrustning av nya loka
ler. Under denna rubrik har för innevarande budgetår anvisats ett reserva
tionsanslag av 4 366 000 kronor, vilket disponeras på sätt framgår av s. 559 
i statsliggaren.

Det större konsistoriet har för nästa budgetår äskat ett anslag av 
1 004 700 kronor, därav 629 700 kronor för medicinska fakulteten och 
375 000 kronor för filosofiska fakulteten.

Universitetskanslern föreslår för sin del en medelsanvisning av 320 000
kronor, fördelad på följande sätt.
1. Extremitetskirurgiska kliniken................................................... S 000
2. Ortopediska kliniken ................................................................... 39 000
3. Kvinnokliniken I ......................................................................... 34 000
4. Pediatriska kliniken ................................................................... ”et 000
5. Föreläsningssalar för medicinska fakulteten ............................ 40 000
6. Nya institutionslokaler för filosofiska fakulteten .................... 100 000
7. Psykologiska institutionen ......................................................... 25 000

Summa kronor 320 000

Av tillgängliga handlingar inhämtas bland annat följande.
1. Extremitetskirurgiska kliniken. Från och med bud

getåret 1958/59 har vid universitetet inrättats en personlig professur i 
extremitetskirurgi, särskilt handkirurgi. Den till professuren knutna klini
ken, som temporärt varit förlagd till Ekmanska sjukhuset, inflyttar under 
innevarande budgetår i Sahlgrenska sjukhusets centralkomplex. Först sedan 
flyttningen skett, blir det möjligt att överblicka behovet av utrustning för 
forskningsarbete, utöver vad som redan gemensamt finnes för de kirurgiska 
klinikerna. Konsistoriets avsikt är att inkomma med förslag härutinnan till 
budgetåret 1961/62. För budgetåret 1960/61 begär konsistoriet utrustning
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endast för kontors- och undervisningsändamål med 8 000 kronor. Kanslern 
tillstyrker konsistoriets förslag.

4. Pediat riska kliniken. För budgetåret 1059/60 har anvisats 
ett belopp av 256 000 kronor såsom statligt bidrag till eu tillbyggnad av 
den pediatriska kliniken för anordnande av nya undervisningslokaler m.m. 
I skrivelse till kanslern den 13 juni 1958 föreslog konsistoriet, under hän
visning till vid skrivelsen fogade utrustningslistor, bland annat en medels
anvisning av 133 241 kronor för utrustning av de nya lokalerna. Kanslern 
beräknade de totala inrednings- och utrustningskostnaderna till i runt tal 
130 000 kronor och föreslog, att 80 000 kronor därav skulle ställas till för
fogande för budgetåret 1959/60 och återstoden för budgetåret 1960/61. 
Sedan Kungl. Maj:t biträtt kanslerns förslag, såvitt detta avsåg anslag för 
budgetaret 1959/60 (jfr prop. 1959: 1, VIII ht, s. 209), anvisade riksdagen 
för ändamålet ett belopp av 80 000 kronor.

Konsistoriet föreslår för budgetåret 1960/61 eu medelsanvisning av 
oO 000 kronor för täckande av återstoden av de beräknade inrednings- och 
utrustningskostnaderna. Därutöver begär konsistoriet ett belopp av 24 000 
kronor, avsett att användas för inköp dels av eu kymograf inklusive tryck- 
reseptorer och direktskrivande registreringsapparat (exempelvis mingograf 
42), till en kostnad av cirka 20 000 kronor, dels ock av en pneumotachograf, 
till en kostnad av cirka 4 000 kronor.

Under hänvisning till sitt ställningstagande i fjol beräknar kanslern 
50 000 kronor till bestridande av återstoden av de då beräknade inrednings- 
och utrustningskostnaderna. Det nu framförda förslaget om anvisande av 
24 000 kronor lör inköp av en kymograf och en pneumotachograf finner 
kanslern sig också böra tillstyrka.
, b. F öre läsning s s a 1 a r f ö r medicins k a fakulteten. 

Konsistoriet understryker, att tillgången på föreläsningssalar för de inom 
Sahlgrenska sjukhusets centralkomplex verksamma klinikerna icke täcker 
behovet, samt att i och med flyttningen av vissa kliniker från andra sjukhus 
till centralkomplexet bristen på föreläsningssalar kommer att bli ännu mer 
markant, lid förhandlingar med stadens myndigheter har dessa ställt i 
utsikt, att en stor föreläsningssal ovanför läkarmatsalen och föreläsnings
salen inom reumatologiska klinikbyggnaden skulle få disponeras av klini
kerna. För en nödvändig komplettering av den optiska utrustningen i dessa 
föreläsningssalar begär konsistoriet 41 700 kronor. Kanslern tillstyrker 
konsistoriets förslag, dock att det begärda beloppet bör kunna avrundas till 
40 000 kronor.

6. Nya i n s t i t u t i o n s 1 o k a 1 e r för filosofiska fakul
teten. Efter förhyrning av två våningsplan i en nyuppförd kontorsbygg
nad vid Mölndalsvägen 36 kunde ämnena nationalekonomi, statskunskap, 
psykologi och pedagogik hösten 1958 inflytta i nya institutionslokaler. Ge
nom att ta dessa ämnens förutvarande lokaler i anspråk blev det samtidigt 
möjligt att bereda större utrymmen åt de moderna språken i universitetets 
huvudbyggnad, samt att överflytta den filosofiska institutionen (ämnena 
teoretisk och praktisk filosofi) och seminariebibliotekets expedition till den 
förhyrda fastighet vid Södra Vägen 46, vilken tidigare utnyttjats för ämnena 
nationalekonomi och statskunskap. Det lokaltillskott, som sålunda erhölls 
hösten 1958, kunde emellertid endast något lindra de mest trängande lokal
behoven. Det starkt växande studentantalet, tillkomsten av nya undervis
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ningsämnen och ökningen av antalet lärarkrafter har under senare tid med
fört en fortgående skärpning av fakultetens lokalsvårigheter. Innan de 
planerade nva institutionsbyggnaderna vid Renströmsplatsen blir upp
förda, är filosofiska fakulteten därför, om undervisning i önskad omfattning 
skall kunna bedrivas, nödsakad att genom provisoriska anordningar söka 
anskaffa lokaler för sådana ämnen, som har det sämst ställt i lokalhän
seende.

Konsistoriet föreslår, att under förevarande anslag för nästa budgetår 
uppföres en särskild anslagspost för att möta de behov i fråga om inredning 
och utrustning, som uppkommer allteftersom nya förhyrda eller andra pro
visoriska lokaler tages i anspråk för filosofiska fakulteten. Det under en 
dylik post erforderliga medelsbehovet har konsistoriet i sin anslagsfram
ställning beräknat till 350 000 kronor. Enligt vad kanslern under hand 
inhämtat lär emellertid en medelsanvisning av 100 000 kronor kunna förslå, 
bland annat beroende därpå att ett i nämnda framställning avsett över
tagande av viss inredning i Chalmers tekniska högskolas lokaler vid Möln- 
dalsvägen 30 icke torde komma till stånd. Kanslern föreslår därför att för 
ifrågavarande ändamål uppföres en anslagspost å 100 000 kronor.

7. Psykologiska institutionen. Såsom framgår av det före
gående har psykologiska institutionen hösten 1958 inflyttat i nya lokaler 
vid Mölndalsvägen 36. Konsistoriet föreslår i anslutning härtill anvisande 
av 75 000 kronor för anskaffning av utrustning. Av detta belopp skulle 
20 000 kronor användas huvudsakligen för komplettering av undervisnings- 
apparaturen, vilket bland annat skulle möjliggöra uppdelning av eleverna
1 mindre laborationsgrupper. Vidare avses 25 000 kronor för komplettering 
av forskningsapparaturen och 30 000 kronor för utbyggnad av EEG-appa- 
raturen. Konsistoriet föreslår, att den erforderliga medelsanvisningen upp
delas på tre budgetår med 25 000 kronor per år. Kanslern biträder konsisto
riets förslag.

I skrivelse den 17 november 1959 har utrustning skommittén för Göte
borgs universitet föreslagit, att för nästa budgetår anslag beviljas till inred
ning och utrustning av institutionerna för farmakologi, medicinsk kemi, 
fysiologi och medicinsk fysik med 3 500 000 kronor samt av undervisnings- 
och forskningslokaler inom nybyggnaderna för mikrobiologi med 1 500 000 
kronor. Kommittén har vidare föreslagit, att den erhåller bemyndigande att 
beställa inredning och utrustning för nyssnämnda institutioner samt insti
tutionerna för bakteriologi och klinisk bakteriologi till ett värde av högst
2 000 000 kronor, att gäldas tidigast under budgetåret 1961/62.

/ n stitutionerna för fa r in ak olo g i, medicinsk kemi, 
fysiolog i o c h in edic i nsk fys i k. Såsom närmare framgår av 
punkten 87 i 1959 års statsverksproposition, bilagan åttonde huvudtiteln, 
beräknade utrustningskommittén i sin år 1958 avgivna skrivelse angående 
anslag för innevarande budgetår, under vissa förbehåll, kostnaderna för in
redning och utrustning av nybyggnader för dessa institutioner till samman
lagt C 900 000 kronor, varav 1 800 000 kronor beräknades belöpa på farma
kologiska institutionen, 2 500 000 kronor på institutionen för medicinsk
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kemi, 1 800 000 kronor på fysiologiska institutionen och 800 000 kronor på 
institutionen för medicinsk fysik. I de sålunda beräknade kostnaderna in
gick, framhöll kommittén, utgifter för institutionernas överflyttning till de 
nya lokalerna och vissa kostnader av allmän natur men däremot ej utgifter 
för utrustning av de för den prekliniska tandläkarutbildningen särskilt av
sedda lokalerna. Med hänsyn till personalläget vid fysiologiska institutionen 
ansåg kommittén sig då icke böra beräkna medel för sådan speciell appa
ratur, som kunde anses erforderlig på grund av innehavarens av professuren 
i fysiologi forskningsinriktning. Eftersom nämnda professur nu är vakant, 
saknas enligt kommittén alltjämt förutsättning för beräkning av medels- 
behovet för detta ändamål.

Vid beräkningen av medelsbehovet för nästa budgetår utgår kommittén, 
som i sin framställning icke ansett sig kunna bedöma på vad sätt den seder
mera beslutade allmänna varuskatten kan komma att påverka hållbar
heten av kommitténs kostnadsberäkningar, från det tidigare beräknade 
totalbeloppet av 6 900 000 kronor samt anför i anslutning härtill bland 
annat följande.

. Nybyggnaderna för här ifrågavarande institutioner befinner sig nu del
vis under tak. Inflyttningen i de nya lokalerna torde kunna påbörjas under 
våren 1960. Till inredning och utrustning av institutionerna har hitintills 
anvisats 1 575 000 kronor, varav 1 400 000 kronor för innevarande budgetår. 
Kommittén finner det tillräckligt, att den återstående medelsanvisningen 
(6 900 000 — 1 575 000 =) 5 325 000 kronor uppdelas på två budgetår, var
vid huvudparten av de ytterligare erforderliga medlen bör anvisas för 
nästa budgetår. För budgetåret 1960/61 anser sig kommittén därför böra 
föreslå, att 3 500 000 kronor anvisas för ifrågavarande ändamål.

U n d e r v i s n i n g .v - och fors k n in g sl ok al e r i n o m n y - 
byggande r n a f ö r mikrobiolog i. Beträffande ifrågavarande 
nybyggnader anför kommittén inledningsvis i huvudsak följande.

Enligt 1948 ars avtal mellan staten och Göteborgs stad angående anord
nande av en medicinsk högskola i Göteborg skall genom stadens försorg och 
med bidrag av statsmedel vid Sahlgrenska sjukhuset uppföras ett byggnads- 
komplex, den s. k. östra institutionsbyggnaden, inrymmande en patologisk- 
anatomisk och en bakteriologisk institution jämte kapell och föreläsnings
sal, vilka institutioner och utrymmen är avsedda dels för stadens behov, 
dels ock för den medicinska undervisningen och forskningen. Byggnadskost- 
naderna för den östra institutionsbyggnaden skall enligt punkt 9 i avtalet 
bestridas av staden, dock att staten skall lämna bidrag med 50 procent av 
de verkliga kostnaderna. Utrustningen av den bakteriologiska institutionen 
skall enligt punkt 17 i avtalet ombesörjas och bekostas av staden utom vad 
gäller utrymmen, som avses och disponeras för undervisning och forskning. 
Utrustningen av sistnämnda utrymmen skall bekostas av staten.

Enligt mellan staten och staden år 1956 träffad överenskommelse skall 
med ändring av vad i punkten 3, första stycket, i 1948 års avtal stadgas 
rörande uppförande av en bakteriologisk institution vid Sahlgrenska sjuk
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huset i stället genom stadens försorg, utanför sjukhusområdet, vid Guld- 
hedsgatan uppföras ett bvggnadskomplex, inrymmande de s. k. mikrobiolo
giska institutionerna, d. v. s. förutom institutioner för allmän och klinisk 
bakteriologi jämväl stadens bakteriologiska och virologiska laboratorier 
samt BCG-laboratorium. Kostnaderna för uppförande av detta byggnads- 
komplex skall bestridas av staden, dock att staten lämnar bidrag därtill 
med hälften av de verkliga kostnaderna (jfr prop. 1956: 54).

Enligt av statsmakterna år 1957 fattat beslut (jfr prop. 1957: 104) skall 
inom det nya mikrobiologiska institutionskomplexet anordnas jämväl loka
ler för den blivande tandläkarhögskolans avdelning för klinisk bakteriolo
gisk odontologi. I avbidan på att tandläkarhögskolan kommer till stånd, 
har dessa lokaler ansetts kunna användas för undervisningen i hygien.

Genom beslut den 5 november 1956 har åt utrustningskommittén upp- 
dragits att handha frågan om utrustning av de nytillkommande insti
tutionerna för bakteriologi och klinisk bakterio
logi. Enligt vad kommittén erfarit beräknas nu ifrågavarande bvggnads- 
komplex kunna tagas i bruk tidigast den 1 oktober 1960. Kommittén 
beräknar inrednings- och utrustningskostnaderna för institutionen för bak
teriologi, inberäknat vissa lokaler för virologi, till 2 100 000 kronor och för 
institutionen för klinisk bakteriologi till 715 000 kronor. I nämnda belopp 
ingår utgifter för institutionernas överflyttning till de nya lokalerna och 
vissa kostnader av allmän natur, såsom för besiktningar, experter m. m. I 
anslutning härtill anför kommittén i huvudsak följande.

Vederbörande ämnesföreträdare har under sommaren 1959 till kommittén 
överlämnat detaljerade utrustningslistor för institutionen för bakteriologi, 
omfattande jämväl eu avdelning för virologi, och institutionen för klinisk 
bakteriologi. Kostnaderna för institutionernas inredning och utrustning 
uppgår enligt dessa utrustningslistor till i avrundade tal 3 446 000 kronor 
för institutionen för bakteriologi och 955 000 kronor för institutionen för 
klinisk bakteriologi. I förstnämnda belopp har härvid även inräknats vissa 
medel för inredning och utrustning av de lokaler, vilka som förut nämnts 
övergångsvis skall tagas i anspråk för institutionen för hygien. Professorn 
vid karolinska mediko-kirurgiska institutet B. Malmgren har såsom expert 
biträtt utrustningskommittén vid handläggningen av denna utrustnings- 
fråga.

De efter den av kommittén hittills verkställda granskningen av utrust- 
ningsprogrammen beräknade utrustningskostnaderna måste ses mot bak
grunden av att institutionerna alltsedan sin tillkomst varit förlagda till 
provisoriska och otillräckliga lokaler. Genom de beslutade nybyggnadsåt
gärderna kommer institutionerna att tillföras avsevärt utökade lokaler för 
såväl undervisning som forskning. Vid sin granskning av utrustningslistorna 
för nu ifrågavarande institutioner, i vad desamma avser utrustning för 
forskningsverksamheten, har kommittén i enlighet med sina tidigare, i 
andra sammanhang redovisade principer fäst särskilt avseende vid om den 
föreslagna utrustningen avses för huvudgrenar av forskningsarbetet eller ej. 
I sistnämnda fall har kommittén intagit en mer restriktiv hållning till den 
föreslagna anskaffningen under beaktande av möjligheterna att tillgodose
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behovet av tillgång till dyrbarare apparatur genom utnyttjande av forsk
ningsresurserna vid annan institution. På grund av dessa skäl och av 
andra skäl, som delvis framgår av det följande, har kommittén ansett det 
möjligt att utan allvarligt men för forskningen göra ej oväsentliga beskär- 
ningar av utrustningsprogrammen för ifrågavarande institutioner.

För viss inredning och utrustning av lokaler för v i r o 1 o g i s k 
forskningsverksamhet beräknar kommittén ett belopp av 50 000 
kronor samt anför härom i huvudsak följande.

Undervisning i virologi meddelas nu inom ramen för undervisningen i 
allmän och klinisk bakteriologi. Någon särskild företrädare för ämnet viro
logi finnes icke inom medicinska fakulteten vid Göteborgs universitet. De 
lokaler, som inrymts i ifrågavarande byggnadskomplex för den virologiska 
forskningsverksamheten, har givits en omfattning som enligt kommitténs 
mening icke för närvarande kan anses erforderlig. Med hänsyn till att beslut 
ännu icke föreligger om inrättande av en professur i virologi har kommittén 
ansett sig för närvarande endast i begränsad omfattning böra inräkna medel 
för den virologiska verksamheten i det förut angivna kostnadsbeloppet av 
2 100 000 kronor för den bakteriologiska institutionen. Av berörda anled
ning har ämnesföreträdarens utrustningsförslag reducerats med i runt tal 
270 000 kronor, avseende inredning och utrustning för våningen 2 trappor i 
det s.k.^virushuset. Denna våning torde, därest beslut ej fattas om inrät
tande från och med nästa budgetår av en professur i virologi, övergångsvis 
kunna disponeras för annan verksamhet. Kommittén anser det emellertid 
lämpligt och rationellt, att våningen i fråga i samband med utrustningen 
av byggnadskomplexet i övrigt förses med sådan inredning och utrustning, 
som kan anses erforderlig, oavsett på vad sätt lokalerna övergångsvis kan 
komma att disponeras. För detta ändamål beräknar kommittén — såsom 
förut framhållits — 50 000 kronor.

Inom institutionen för klinisk bakteriologi är inrymda bland annat e n 
kurssal samt ett seminarie- och konferensrum. I av
vaktan på att frågan om dessa lokalers disposition närmare utretts och den 
med hänsyn till användningen lämpligaste utformningen av inredningen och 
utrustningen kan avgöras, uppskattar kommittén inrednings- och utrust- 
ningskostnaderna för dessa lokaler till omkring 45 000 kronor. I övrigt 
anför kommittén i anslutning härtill i huvudsak följande.

De lokaler inom institutionerna för bakteriologi och klinisk bakteriologi. 
spm är avsedda för undervisning (föreläsningar, demonstrationer, semina
rieövningar, laborationer o. dyl.) kan enligt kommitténs mening icke i sin 
helhet vara erforderliga för den i läkarutbildningen ingående undervisningen 
i bakteriologi, klinisk bakteriologi och hygien. För denna undervisning bör 
enligt kommitténs mening de undervisningslokaler, som är inrymda inom 
institutionen för bakteriologi, vara fullt tillräckliga. Kommittén har därför 
vid beräkningen av inrednings- och utrustningskostnaderna för institutionen 
för klinisk bakteriologi icke inräknat medel till inredning och utrustning av 
cn kurssal med förberedelserum och ett seminarie- och konferensrum, vilka 
är inrymda inom institutionen. Företrädarna för ämnena bakteriologi och 
klinisk bakteriologi har emellertid framhållit, att undervisningslokalerna
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inom institutionerna för dessa ämnen är behövliga — förutom för den i 
läkarutbildningen ingående undervisningen i bakteriologi, klinisk bakterio- 
logi och hygien — jämväl dels för sådan undervisning i bakteriologi, som i 
statens eller Göteborgs stads regi eller eljest meddelas ett flertal andra 
kategorier studerande, såsom sjuksköterskeelever, laboranter, elever vid de 
nordiska hälsovårdskurserna i Göteborg och elever vid statens institut för 
högre utbildning av sjuksköterskor, dels ock för undervisning i krigsmedi- 
cin för blivande läkare. Kommittén vill icke bestrida, att jämväl kurssalen 
samt seminarie- och konferensrummet inom institutionen för klinisk bak
teriologi kan behöva utnyttjas med tanke på den av nyssnämnda ämnes
företrädare angivna undervisningsverksamheten.

Som i det föregående framhållits har för klinisk bakteriolo
gisk odontologi avsedda lokaler ansetts övergångsvis kun
na användas för undervisningen i hygien. Till inredning och utrustning 
av lokaler för hygien har för innevarande budgetår anvisats 50 000 kronor. 
Genom beslut den 15 maj 1959 har uppdragits åt utrustningskommittén 
att anskaffa den inredning och utrustning, vartill nämnda medel anvisats. 
Ämnet hygien disponerar för närvarande provisoriska lokaler i fastigheten 
4:e Långgatan 7. För viss inredning m. in. av förutnämnda lokaler inom 
ifrågavarande byggnadskomplex, vilka tillsvidare avses skola disponeras 
av den hygieniska institutionen, beräknar kommittén 40 000 kronor. Kom
mittén anför i övrigt huvudsakligen följande.

Då den från och med den 1 juli 1959 inrättade professuren i ämnet er
hållit ordinarie innehavare först från och med den 1 november 1959, har 
kommittén ännu ej haft tillfälle att taga ställning till frågan om disposi
tionen av dessa medel eller till det totala behovet av medel till inredning 
och utrustning av lokaler för detta ämne. Kommittén begränsar sig därför i 
detta sammanhang till att beräkna kostnaden för viss inredning, hyllor, 
skåp in. in.

Angående anslagsbehovet för budgetåret 1960/61 anför kommittén bland 
annat följande.

Enligt vad i det föregående angivits skulle de nu överblickbara kostna
derna för inredning och utrustning av undervisnings- och forskningsloka- 
ler inom det mikrobiologiska byggnadskomplexet uppgå till sammanlagt 
(2 100 000 + 715 000 + 50 000 + 45 000 + 40 000 =) 2 950 000 kronor. Till 
inredning och utrustning av institutionerna för bakteriologi och klinisk 
bakteriologi har hittills anvisats 700 000 kronor. Den återstående medels
anvisningen å (2 950 000 — 700 000 —) 2 250 000 kronor torde kunna upp
delas på två budgetår, varvid huvudparten av de ytterligare erforderliga 
medlen bör anvisas för nästa budgetår. För detta budgetår anser sig kom
mittén böra föreslå, att 1 500 000 kronor anvisas för nu ifrågavarande 
ändamål.

Det begärda bemyndigandet att utlägga beställningar av inredning och 
utrustning för såväl institutionerna för farmakologi, medicinsk kemi, fysio
logi och medicinsk fysik som institutionerna för bakteriologi och klinisk
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bakteriologi — till ett värde av högst 2 000 000 kronor — finner kommittén 
erforderligt med hänsyn till de långa leveranstider, varmed man i vissa fall 
har att räkna.

Departementschefen. I 1959 års åttonde huvudtitel redovisades, såsom 
av det föregående framgått, en av utrustningskommittén för Göteborgs uni
versitet framlagd kostnadsram å 6 900 000 kronor avseende inredning och 
utrustning av de i den sista etappen av nybyggnaderna för medicinska 
fakulteten ingående institutionerna för farmakologi, medicinsk kemi, fysio
logi och medicinsk fysik. Vid sina anslagsberäkningar för budgetåret 
1960/61 utgår kommittén från ifrågavarande kostnadsram samt framhåller
— under hänvisning till att för ändamålet hittills anvisats 1 575 000 kronor
— att den återstående medelsanvisningen (5 325 000 kronor) torde kunna 
uppdelas på två budgetår, varvid för nästa budgetår äskas för inredning 
och utrustning av här ifrågavarande institutioner ett belopp av 3 500 000 
kronor.

De av kommittén uppgjorda kostnadsberäkningarna för inredning och 
utrustning av institutionerna för farmakologi, medicinsk kemi, fysiologi och 
medicinsk fysik samt vad kommittén i anslutning därtill anfört anser jag 
mig böra godtaga. I enlighet med kommitténs förslag beräknar jag för nästa 
budgetår 3 500 000 kronor för inredning och utrustning av ifrågavarande 
institutioner.

I sin framställning angående anslag för nästa budgetår redovisar kom
mittén sina beräkningar av nu överblickbara kostnader för inredning och 
utrustning av undervisnings- och forskningslokaler inom nybyggnaderna 
för mikrobiologi. De av kommittén sålunda redovisade kostnaderna uppgår 
till sammanlagt 2 950 000 kronor. I detta belopp ingår bland annat av 
kommittén efter hittills verkställd granskning av framlagda utrustnings- 
program beräknade kostnader för inredning och utrustning av institu
tionen för bakteriologi, inberäknat vissa lokaler för virologi, med 2 100 000 
kronor samt av institutionen för klinisk bakteriologi med 715 000 kronor.

Jag anser mig böra godtaga de av kommittén för ifrågavarande två insti
tutioner uppgjorda kostnadsberäkningarna å tillhopa 2 815 000 kronor samt 
vad kommittén i anslutning därtill anfört. I fråga om övriga inrednings- och 
utrustningskostnader, sammanlagt 135 000 kronor, som ingår i förutnämnda 
totalbelopp å 2 950 000 kronor, vill jag anföra följande.

Kommittén har funnit, att de särskilda, för virologisk forskningsverk
samhet tilltänkta lokalerna i samband med utrustningen av byggnadskom- 
plexet i övrigt bör förses med viss grundutrustning till en av kommittén 
beräknad kostnad av 50 000 kronor. Jag biträder detta förslag. Kommittén 
har vidare — i avvaktan på närmare utredning angående disposition av en 
kurssal samt ett seminarie- och konferensrum — uppskattat inrednings- 
och utrustningskostnaderna för dessa lokaler till omkring 45 000 kronor.
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Jag finner inte någon anledning till erinran mot vad kommittén sålunda an
fört. Slutligen har kommittén beräknat 40 000 kronor för viss inredning och 
utrustning av de för klinisk bakteriologisk odontologi avsedda lokalerna, 
vilka i avbidan på anordnande av odontologisk utbildning i Göteborg avses 
skola utnyttjas av den hygieniska institutionen. Vad kommittén härom an
fört föranleder ingen erinran från min sida.

Vid sin beräkning av anslagsbehovet för budgetåret 1960/61 för inredning 
och utrustning av de i det föregående angivna undervisnings- och forsk- 
ningslokalerna inom nybyggnaderna för mikrobiologi utgår kommittén 
från förut omnämnda sammanlagda kostnadsbelopp å 2 950 000 kronor 
samt finner — under hänvisning till att för inredning och utrustning av 
institutionerna för bakteriologi och klinisk bakteriologi hittills anvisats 
700 000 kronor — att den återstående medelsanvisningen (2 250 000 kro
nor) torde kunna uppdelas på två budgetår. Kommittén föreslår, att för 
nästa budgetår för ändamålet anvisas ett belopp av 1 500 000 kronor. Jag 
tillstyrker detta förslag.

I enlighet med kommitténs förslag, förordar jag, att kommittén erhåller 
bemyndigande att beställa inredning och utrustning för institutionerna för 
farmakologi, medicinsk kemi, fysiologi och medicinsk fysik samt för institu
tionerna för bakteriologi och klinisk bakteriologi till ett värde av högst 
2 000 000 kronor, att gäldas tidigast under budgetåret 1961/62.

Vad härefter beträffar kanslerns anslagsäskanden, tillstyrker jag anvi
sande av 8 000 kronor till extremitetskirurgiska kliniken för anskaffande av 
utrustning för kontors- och undervisningsändamål. För inredning och ut
rustning av nya lokaler för pediatriska kliniken beräknar jag en medels
anvisning av 50 000 kronor samt för komplettering av optisk utrustning i 
föreläsningssalar för medicinska fakulteten ett belopp av 25 000 kronor. Jag 
beräknar slutligen 65 000 kronor för inredning och utrustning av nya insti- 
tutionslokaler för filosofiska fakulteten samt 15 000 kronor för komplette
ring av psykologiska institutionens undervisningsutrustning.

Vid bifall till vad jag föreslagit i det föregående, torde anslaget för nästa 
budgetår böra uppföras med sammanlagt (3 500 000 -j- 1 500 000 -f- 8 000 -f- 
+ 50 000 + 25 000 + 65 000 + 15 000 =) 5 163 000 kronor, vilket innebär 
en höjning med 797 000 kronor.

Under åberopande av det anförda hemställer jag, att Kungl. Maj:t måtte 
föreslå riksdagen att

a) medgiva, att inredning och utrustning för institu
tionerna för farmakologi, medicinsk kemi, fysiologi och 
medicinsk fysik samt institutionerna för bakteriologi och 
klinisk bakteriologi må beställas till ett värde av högst 
2 000 000 kronor, att gäldas tidigast under budgetåret 
1961/62:
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b) till Göteborgs universitet: Inredning och utrustning 
av nya lokaler för budgetåret 1960/61 under åttonde hu
vudtiteln anvisa ett reservationsanslag av 5 163 000 kronor.

Vad departementschefen sålunda under 1—7 hem
ställt, däri statsrådets övriga ledamöter instämmer, bi
faller Hans Maj:t Konungen samt förordnar, att till 
riksdagen skall avlåtas proposition av den lydelse, 
bilaga till detta protokoll utvisar.

Ur protokollet:
Lars Linden
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